
PROTOKÓŁ Nr L/2018

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu 16 maja 2018 r.  
w sali  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie  obrad godz.  16 5 0 .
Przewodniczył:  Pan Sławomir  Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  13 radnych.
(l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 1).  
Nieobecni:  radna Wioletta  Sawicka,  radny Marek Tański.
Ponadto w sesj i  udział  wzięli
         1.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy;
         2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy;
         3.  Agnieszka Skorupska – Kierownik GOPS
         4.  Sołtysi  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta  obecności w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 296 do nr 303.

Ad  pkt  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  dokonał 
otwarcia  L sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdził  kworum,  przy  którym  może 
obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy.
Następnie  powitał  radnych i  zaproszonych gości.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
porządek  obrad  radni  i  sołtysi  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony  na  tablicach  
ogloszeń i  zamieszczony w Biuletynie  Informacji  Publicznej .
Radny – Pan Ryszar Bala –  w BIP  nie był  porządek zamieszczony.
Przewodniczący  Rady  Gmniny  -  Pan  Sławomir Matuszewski  –  był  wywieszony 
na tablicach ogłoszeń i  nie był  zamieszczony w BIP.
Innych uwag nie  zgłoszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  L  sesj i  Rady  Gminy  w/g 
następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie  – stwierdzenie  prawomocności  obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie  z dzialalności  Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie  za
       2017 rok oraz analiza  wydatków poniesionych  w 2017 roku i  ocena
       pozyskiwania  środków zewnętrznych.
   5.  Sprawozdanie  z działalności  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  w Gierzwałdzie
       za rok 2017 oraz analiza wydatków poniesionyvh w 2017 roku i  ocena
       pozyskiwania  środków zewnętrznych.
   6.  Sprawozdanie  z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
       Grunwald za rok 2017.
   7.  Sprawozdanie  z realizacj i  Programu Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie
       oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie  Gminy Grunwald na lata  2017 –
       2021.
   8.  Sprawozdanie  z realizacj i  Programu Wspierania Rodziny Gminy Grunwald na
       lata  2016 – 2018 za rok 2017.
   9.  Sprawozdanie  z realizacj i  zadań z zakresu wspierania  rodziny i  systemu
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       pieczy zastępczej  za 2017 rok.
 10.  Ocena zasobów pomocy społecznej  Gminy Grunwald.
 11.  Sprawozdanie  z działalności  OSP za 2017 rok.
 12.  Analiza  realizacj i  zadań w ramach funduszu sołeckiego w 2017 roku.
 13.  Informacja na temat  stanu zaległości  podatkowych (i lość dłużników, kwota
       zadłużenia,  podejmowane czynności  egzekucyjne i  uzyskane efekty) .
 14.  Sprawozdanie  Wójta  z działalności  między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
 15.  Podjęcie  uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           lata  2018 – 2027;
       b)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 rok;
       c)  w sprawie uchwalenia gminnego programu zwalczania  następstw
           zdrowotnych używania wyrobów tytoniowych i  wyrobów powiązanych na
           rok 2018;
       d)  w sprawie wyrażenia  zgody na zawarcie  porozumienia na powierzenie  
           Gminie  Grunwald w 2018 roku zadań zleconych z zakresu administracj i  
           rządowej,  dotyczących utrzymania  grobów i cmentarzy wojennych;
       e)  w sprawie ustalenia  szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności  za 
           pobyt  w ośrodkach wsparcia  i  mieszkaniach  chronionych;  
       f)  w sprawie wyrażenia  zgody na sprzedaż nieruchomosci  niezabudowanych;
       g)  w sprawie ustalenia  zmiany studium i kierunków zagospodarowania
           przestrzennego gminy Grunwald;
       h)  w sprawie rozpatrzenia  skargi  na działalność  Wójta  Gminy Grunwald Pana
            Henryka Kacprzyka.
  16.  Wolne wnioski  i  zapytania.
  17.  Interpelacje  i  zapytania.  
  18.  Zamknięcie  obrad.

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  przyjęcie  protokołu  z  XLIX  sesj i  Rady 
Gminy.  Protokół  był  wyłożony  do  wglądu  przy  l iście  obecności.  Znajduje  się  w 
biurze  rady.  Zawsze  można  zapoznać  się  z  jego  treścią.  Wnioskuję  o  przyjęcie 
protokółu  z  XLIX sesj i  rady gminy  bez  odczytywania.  Czy są  jakieś  inne  wnioski 
lub uwagi do protokółu?
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XLIX  sesj i 
Rady Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Slawomir  Matuszewski  – 
kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  sprawozdanie  z  działalności  Gminnego 
Ośrodka  Kultury.  Sprawozdanie  to  było  przekazane  radnym.  Zapoznali  s ię  z  tym.  
Była  dyskusja na temat  tego sprawozdania komisjach.
Radni uwag nie  zgłosil i .
(Sprawozdanie  w załączeniu – zał.  nr 3).  

Ad  pkt  5.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomnir  Matuszewski  – 
kolejne  sprawozdanie  z  działalności  gminnej  biblioteki.  Też  takie  sprawozdanie 
radni otrzymali .  Zapoznali  s ię z nim.  Pytania były na komisjach.
Radni uwag nie  zgłosil i .
(Sprawozdanie  w załączeniu – zał.  nr 4).

Ad pkt 6,  7,  8,  9,  10.  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir
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Matuszewski  –  następne  punkty,  to  są  punkty  odnośnie  Gminnego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej :
-  sprawozdanie  z działalności  GOPS Grunwald za rok 2017;
- sprawozdanie z  realizacj i  Programu Przeciwdziałania  Przemocy w Rodzinie  oraz
  Ochrony Ofiar  Przemocy w Rodzinie  Gminy Grunwald na lata  2017 -  2021;
- sprawozdanie z  realizacj i  Programu Wspierania Rodziny Gminy Grunwald na
  lata  2016 -  2018 za rok 2017;
- sprawozdanie z  realizacj i  zadań z zakresu wspierania rodziny i  systemyu  pieczy
  zastępczej  za 2017 rok;
-  ocena zasobów pomocy społecznej  Gminy Grunwald.
Te punkty były rozpatrywane na komisjach.
Pani Kierownik GOPS – Pani  Agnieszka Skorupska wyjaśniała  wszelkie  sprawy.
Radni uwag nie  zgłosil i .
(Sprawozdania  w załączeniu – zał.  nr 5,  6,  7,  8,  9).

Ad  pkt  11.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  
następne  sprawozdanie  z  działalności  Ochotniczych  Straży  Pożarnych.  To 
sprawozdanie  przedstawiał  komendant  gminny.  W  tym  sprawozdaniu  przedstawił  
i le  jednostek  jest  na  terenie  gminy,  jak  się  odbywały  akcje  ratownicze.  
Stwierdził ,  że  więcej  w  tej  chwili  jest  akcj i  ratowniczych  innych  niż  same 
pożary.  Straż  pożarna  coraz  bardziej  jest  s trażą  ratowniczą.  Podziękował  radnym 
również  za  wsparcie  w  remoncie  remizy,  która  została  uroczyście  oddana  w 
poniedziałek  w Gierzwałdzie.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  czy  w  związku  z  tym  otwarciem  radni  zostali 
zaproszeni  na  tą  uroczystość?  Z  budżetu  gminy  wyasygnowaliśmy  na  to  ponad 
300  tys.  zł .  Budżet  gminy  jest  składką  wszystkich  mieszkańców.  Wydawoło  się 
jak  gdyby  zasadne,  żeby  w  tej  ważnej  chwili ,  kiedy  taką  inwestycję  się  otwiera 
uczestniczyli  w niej  przedstawiciele  całego społeczeństwa,  które  na  tą  inwestycję  
się składa.  Mam pytanie,  czy radni  dostali  zaproszenie?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Slaewomir  Matuszewski  –  ja  ze  swojej 
strony to  wiem,  dostałem zaproszenie,  bo  jestem jeszcze  prezesem straży  i  wiem, 
że byl i  radni  miejscowi.  
Radny – Pan Ryszard Bala – zaproszeń nie  było?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Slawomir  Matuszewski  -  było  ogólne 
zaproszenie wszystkich.
Radny – Pan Ryszard Bala – na tablicach ogłoszeń nie było.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  na  tablicach 
ogłoszeń we Frygnowie widziałem.
Radny – Pan Ryszard Bala – w sołectwie  zaproszenia na tablicy nie widziałem.
Radna – Pani Alina Szymńska – było  ogólne zaproszenie.  

Ad  pkt  12.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  
następny  punkt  –  analiza  realizacj i  zadań  w  ramach  funduszu  sołeckiego  w  2017 
roku.
To  było  również  przedstawione,  wszystkie  zadania.  Sołtys i  którzy  są,  to  wiedzą  
jakie  zadania robią u siebie.  
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  te  sprawozdanie,  które  było  przekazane  radnym 
dotyczące  wykorzystania  funduszy  sołeckich,  że  zwrot  części,  który  ma  zrobić 
budżet  państwa  nastapi  do  31  sierpnia.  Będzie  to  17,5%  od  kwoty  wydanej  czyl i  
ta suma powinna wynosić  około 45.173,-  zł .
(Zadania w załączeniu – zał.  nr 10).

Ad pkt 13.  Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski –
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kolejny  punkt  –  informacja  na  temat  zaległości  podatkowych  i  jakie  są  czynności  
egzekucyjne.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – zaległości  –  zobowiązania  pieniężne  w tym roku 
składają  się  przede  wszystkim  z  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  i  
podatku  leśnego.  Te  zaległości  podatkowe  łącznie  na  dzień  30  kwietnia  wynoszą 
282.146,96 zł .  W tej  sumie rozłożenie  na raty podlega 34.399,-  zł .
Wystawiono  upomnień  za  okres  od  01.01.2017  r .  do  30.04.2018  r .  2.089  sztuk 
upomnień.  Myślę,  że  na  dzisiaj  ta  l iczba  już  jest  wyższa.  Te  upomnienia  były  na  
kwotę  570.446,24  zł .  Niejednokrotnie  te  upomnienia  trafiają  do  jednej  osoby 
kilkukrotnie.  Z  różnych  przyczyn  ona  zalega.  Wystawiono  tytuły  wykonancze  od 
01.01.2017  r .  do  30.04.2018  r .  177  sztuk  na  kwotę  175.123,-  zł  i  z  tego 
zrealizowane  jest  92.660,88  zł .  W  trakcie  wystawiane  są  upomnienia  i  tytuły  
wykonawcze.  Wczoraj  minął  termin  wpłaty  następnej  raty.  Czyli  od  nowa 
zaczniemy  do tych,  którzy  nie  uiścil i ,  nie  wpłacil i  w terminie  zgodnie  z  ustawą  o  
finansach  publicznych  wysyłać  upomnienia,  tytuły  wykonawcze,  żeby  realizować 
te nasze należności.

Ad  pkt.  14.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ciąg 
dalszy – sprawozdanie wójta  z działalności  między sesjami.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  inwestycje  w  trakcie  realizacj i ,  które  są 
realizowane w obecnym czasie:
1.  Budowa kanalizacj i  sanitarnej  na trasie  Gierzwałd,  Kitnowo, Dylewo,
    Szczepankowo, Głądy.  Jest  wykonywana część III  – wieś Szczepankowo.  Z
    uwagi  na warunki  atmosferyczne przedłużono termin zakończenia robót  do
    20.05.2018 r . .  Dzisiaj  otrzymałem pocztą wezwanie do odbioru robót czyl i
    inwestycja  została  ukończona.  
2.  Przebudowa drogi gminnej  Szczepankowo – Domkowo – prace ziemne w
    trakcie.  Geodeci  wytyczają  nieustalone  punkty graniczne na zakrętach przed
    Domkowem.  Zakładany termin  realizacj i  zadania  to 31.08.2018 r . .  Ten termin
    może ulec wydłużeniu z  tego powodu, że to  co funkcjonuje w projekcie,  co jest
    umieszczane w projekcie,  niekoniecznie  pokrywa się z tym,  co jest  w terenie.
    Jest  dużo uwag rolników, co do zajęcia  ich dotychczasowo uprawianych
    gruntów, dlatego konieczność wystąpiła  taka,  że trzeba było  wystapić do
    geodetów o odnowienie granic.  Po tym odnowieniu granic będą realizowane te
    inwestycje  bez przeszkód.  Chociaż na dzień dzisiejszy odcinki,  które nie budzą
    wątpliwości  są realizowane.  
3.  Rozbudowa kanalizacj i  sanitarnej  w miejscowości  Grunwald – tu jest  już plac
    budowy zorganizowany.  Trwają prace w obrębie byłej  poczty.  Zakładany
    termin realizacj i  zadania to jest  31.08.2018 r . .  
4.  Uzgodniliśmy z ZDW projekt budowy chodnika w miejscowości Zybułtowo w
    obrębie przystanku autobusowego. Lada dzień podpiszemy porozumienie
    dotyczące wspólnej  budowy tego odcinka jak również chodnika w
    miejscowości  Mielno. Projekt był  uzgodniony już w 2017 roku. Przesunięty z
    uwagi  na brak środków w ZDW na bieżący rok.  W obu tych zadaniach
    mater iały dostarcza ZDW a robociznę finansuje gmina.
5.  Budowa chodnika w miejscowości Szczepankowo.  Inwestycja  realizowana
    wspólnie  z Powiatem Ostródzkim.Chodnik już jest  ukończony.
6.  Budowa chodnika w miejscowości Łodwigowo. Inwestycja  jest  realizowana
    wspólnie  z powiatem z udziałem środków sołeckich.  Roboty budowlane są
    realizowane.   Myślę,  że do końca miesiąca  inwestycja  zostanie  oddana do
    użytku.  
Przetargi  na  udzielenie  zamówień  publicznych  –  przetargi  wynikające  z  realizacj i  
miękkich programów oświatowych:
1.  Wynajem autokarów z kierowcą na jednodniowe wycieczki  edukacyjne w
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    ramach projektu:  „Doświadczam,  eksperymentuję,  poznaję – kreatywni
    naukowcy z klas IV – VI szkół podstawowych gminy Grunwald.”  Wybrano
    najkorzystniejsze ofert  w tym postępowaniu.  Informacja  o wyborze  została
    umieszczona w BIP.
2.  Organizacja  obozu edukacyjnego w ramach projektu „Doświadczam,
    eksperymentuję,  poznaję – kreatywni naukowcy szkół  podstawiwych gminy
    Grunwald.  Odbyło  się otwrcie  ofert  złożonych w tym postępowaniu.
    Informacja umieszczona w BIP. Trwa ich ocena.  Dzieci  z naszych placówek
    również korzystają  ze środków miękkich  Unii  Europejskiej .  Dzięki  temu
    korzystają  z wycieczek,  korzystają  z  różnych form im dostępnych,
    atrakcyjnych.  Nie pozostają w tyle  za innymi  tutaj  podmiotami.
Gospodarka nieruchomościami:
1.  Uchwała na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanych w Mielnie  –
    bezprzetargowo dla  Pani Schmidt,  to o czym jeszcze dzisiaj  będziemy
    rozmawiali .
2.  Uchwała o przyjęciu  studium uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania
    przestrzennego gminy Grunwald.
Remonty i  bieżące  utrzymanie:
1.  Równanie,  naprawa dróg:
-  zapytania ofertowe na dostawę materiału do utwardzenia  dróg w miejscowości
  Omin i  Dylewo.  Skierowaliśmy zapytanie  do 6 żwirowni oraz umieści l iśmy
  zapytanie na stronie BIP. Oferty można składać do 18.05.2018 r . .  Zakup
  mater iału  finansowany jest  ze środków funduszy sołeckich.
-  wykonano podbudowę parkingu w miejscowości  Rychnowo.  W najbliższym
  czasie  zostanie  tam położona nawierzchnia bitumiczna.  Jest  to  związane  z 
  umową zawartą  ze Strabagiem.
- zakończono naprawę dróg gminnych w miejscowości  Domkowo (równiarka i  
  żwir z kopalni  Kitnowo).
-  naprawa dróg gminnych w obrębie Łodwigowa i  Gór Lubiańskich (wyłoniony w
   przetargu Pan Wasilewski  wraz z dostawą żwiru).
2.  Modernizacja  strażnicy OSP w Gierzwałdzie  – zakończenie  prac nastąpiło.
   Wczoraj  jak mówił  przewodniczący nastąpiło  oddanie do użytku uroczyste .
3.  Naprawa i  konserwacja urządzeń hydroforni  Kiersztanowo i  Rychnowska
    Wola (skorodowane rury w studniach).
4.  Usuwanie awarii  s ieci  wodociągowej w miejscowości  Lubianek-  przeciek.  Brak
    zinwentaryzowanej  sieci,  trzeba  szukać na czuja,  metodą odkrywkową,  żeby
    znaleźć cokolwiek i  naprawić.
5.  Usuwanie awarii  s ieci  kanalizacyjnej  w miejscowości  Mielno i  Zybułtowo.
    Awarie  pomp spowodowane bezwzględnie głupotą.  Zostało stwierdzone
    zanieczyszczeniem sieci.  Nie wiem jakim sposobem udaje się do sieci
    kanalizacyjnej  wcisnąć mopa czy spodnie w komplecie  całe.  To już pozostaje
    tajemnicą tych,  którzy to  robią.  Takie rzeczy zostały wyciągnięte.  
6.  Serwis pojazdów i bieżąca  konserwacja maszyn  i  narzędzi  cały czas trwa.
7.  Prace porządkowe – zamiatanie,  koszenie,  przycinanie  gałęzi  z różnych miejsc
    na terenie  gminy.  To są te  rzeczy które robiliśmy międzyczasie.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pan  Wójt  wspominał  o  inwestycjach 
kanalizacyjnych  i  remontach  dróg.  Ja  mam  informację  mniej  niż  sprzed  godziny.  
Jadąc  tutaj  na  sesję  w  Mielnie  przy  tej  ciągle  awaryjnej  przepompowni  stoi  wóz 
asenizacyjny,  przyczepa  asenizacyjna  z  ciągnikiem  i  leje  wodę  obok  tej  
s tudzienki,  obok  tej  przepompowni  a  woda  spływa  z  górki  do  rzeki.  Pytam 
pracownika  co  to  za  woda,  a  on  mówi,  że  płukał  gdzie  indziej  s tudzienkę,  gdzieś  
koło  jeziora,  w  związku  z  tym  nie  chciał  tego  do  jeziora  wylewać,  więc  wylał  
tutaj ,  żeby  ona  spokojnie  do  rzeki  popłynęła.  Myślę,  że  to  czas  skończyć  z  taką  
beztroską  i  bezmyślnością  niektórych  osób.  To nie  była  czysta  woda,  wiadomo że  
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po  płukani  studzienek  kanalizacyjnych  to  już  jest  ściek.  On  tłumaczył ,  że  do 
Gierzwałdu  tej  wody  nie  będzie  wiózł.  Ale  obok  miał  studzienkę,  do  której  mógł  
tą  wodę  przepompować.  Dwa  kilometry  dalej  jest  oczyszczania  ścieków  w 
Zybułtowie.  Brak wyobraźni.
Druga sprawa dotycząca remontu dróg. Kawałek drogi  w Mielnie  przy kapliczce
był  obniżony w stosunku do chodnika i  drogi  powiatowej .  Kilka dni temu ekipa
przyjechała,  żeby  tą  kostkę,  trelinkę  na  odcinku  kilku  metrów  podnieść.  Na 
przyczepie  mają  piasek,  mają  cement  i  okazuje  się,  że  tą  trelinke  podnoszą,  ale  
układają  na  samym  piasku.  Ten  cement  nie  wiadomo  do  czego  miał  tam  być  
użyty.  Dopiero  interwencja  jednego  z  członków  rady  sołeckiej  doprowadziła  do 
tego,  że  przyjechał  kierownik  i  zaczęto  to  robić  zgodnie  z  technologią.  Te 
czynności  nadzorcze  powinny  być  w  większym  zakresie  i  w  większym  stopniu 
realizowane  przez  osoby,  które  za  to  biorą  pieniądze.  Położenie  takiej  trelinki  na  
piasku,  to  jest  oczywiście  po  paru  ulewach,  po  przejeździe  kilku  samochodów 
stan sprzed remontu.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  oczywiście  to  działanie,  gdy  mają  studzienkę 
kanalizacyjną  pod  bokiem czy  oczyszczalnię  ścieków po  drodze,  to  jest  działanie 
bezmyślne.  Wylewanie  gdzieś  przez  pracownika,  który  jest  pracownikiem 
interwencyjnym,  na  pewno  konsekwencje  zostaną  wyciągnięte  w  stosunku  do 
niego już jutro.
Druga  sprawa  –  trelinka  zawsze  była  układana  tylko  i  wyłącznie  na  piasku.  Na 
tym  polega  urok  tej  trelinki,  że  podniesie  Pan  trelinkę  tam koło  siebie  czy  gdzie 
indziej ,  to  ona  zawsze  jest  układana  na  piasku.  Jedzie  przyczepa  i  remontuje 
kilka  rzeczy  po  drodze,  to  może  zabrać  różne  te  materiały.  To  że  członek  rady 
sołeckiej  zwrócił  uwagę  i  spowodował,  że  użyto  cementu,  to  nie  ma  tutaj 
większego znaczenia.  Trelinkę  się układa na piasku. 
Innych uwag nie  zgłoszono.

Ad  pkt  15.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
przechodzimy  do  podjęcia  uchwał  przez  radę  gminy  –  pierwsze  dwie  uchwały  w 
sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2018 
– 2027 i  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 rok.
Te  uchwały  były  omawiane  przez  Pana  Wójta  na  komisjach.  Jeżeli  są  jakieś 
pytania  do tych  uchwał,  to bardzo proszę.  
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  L/296/2018  w sprawie  zmiany 
Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata  2018 – 2027.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 11).

Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  L/297/2018  w  sprawie  zmian  
budżetu Gminy Grunwald na 2018 r . .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 12).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  kolejna  uchwała 
w  sprawie  uchwalenia  gminnego  programu  zwalczania  następstw  zdrowotnych 
używania  wyrobów tytoniowycvh i  wyrobów powiązanych na rok 2018.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nowy  element,  który  wszedł  już  po  zwalczaniu 
alkoholu.  Państwo  coraz  bardziej  ingerować  w  nasze  życie  chce,  zresztą  za  nasze 
pieniądze.  Taki  program  jest  wymagany.  Natąpiła  zmiana  w  odpowiednim 
ustawodawstwie.  W  projekcie  uchwały  jest  to  podane,  w  jakich.  Jest  obowiązek  
opracowania  takiego  programu.  Taki  program został  załączony –  gminny program 
zwalczania  następstw  zdrowotnych  używania  wyrobów  tytoniowych  i  wyrobów 
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powiązanych.  Powiązane  to  nie  wiem  jakie.  Jest  to  uzupełnienie  programu 
przeciwdziałania  alkoholizmowi.  
Radni uwag nie  zgłosil i .  
Rada  Gminy  w głosowaniu  jawnym  –  12  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,   przy 
1  głosie  wstrzymującym  (radny  Adam  Butrymowicz)  –  podjęła  uchwałę  Nr 
L/298/2018  w  sprawie  uchwalenia  gminnego  programu  zwalczania  następstw 
zdrowotnych  używania  wyrobów  tytoniowych  i  wyrobów  powiązanych  na  rok 
2018.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 13).

Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  następna  uchwała 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  na  powierzenie  Gminie 
Grunwald  w  2018  roku  zadań  zleconych  z  zakresu  administracj i  rządowej,  
dotyczących obowiązku utrzymania  grobów i  cmentarzy wojennych.
Taką  uchwałę  podejmujemy  co  roku.  Głównie  chodzi  o  cmentarz  w  Mielnie,  ale 
tych  cmentarzy kilka mniejszych też jest .  
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  -  podjęła  uchwałę  Nr  L/299/2018  w  sprawie 
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  na  powierzenie  Gminie  Grunwald  w 
2018  roku  zadań  zleconych  z  zakresu  administracj i  rządowej,  dotyczących  
obowiązku utrzymania  grobów i cmentarzy wojennych.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 14).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w  sprawie  uchwalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w 
ośrodkach wsparcia  i  mieszkaniach  chronionych.
Kierownik GOPS – Pani Agnieszka Skorupska –  w związku ze  zmianą  ustawy o 
pomocy  społecznej  od  miesiąca  kwietnia  schroniska  dla  osób  bezdomnych  stały 
się  ośrodkami  wsparcia.  Ośrodki  wsparcia  muszą  mieć  ustaloną  odpłatność,  jeśli  
dochód  osoby  przekracza  kryterium  na  podstawie  art .  8  ustawy  o  pomocy 
społecznej .  Dla  osoby  samotnej  to  jest  634,-  zł .  Musi  być  ustalona  odpłatność.  
Przedstawiłam  propozycje  tej  odpłatności.  Tak  samo  dotyczy  też  mieszkań 
chronionych,  które  mogą  być  tworzone  na  terenie  gminy.  Może  w  przyszłości  
będzie  taka  potrzeba.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  ma.  Jeżeli  ktoś  nie  ma  mieszkania,  
głównie  osoby  niepełnosprawne,  bądź  przewlekle  chore,  bądź  opuszczające 
placówki  opiekuńczo  –  wychowacze  czy  tzw.  domy  dziecka  dawne,  wtedy  mogą  
być  umieszczane  w  takich  mieszkaniach  chronionych.  Przebywają  tam  osoby, 
które  częściowo  wymagają  wsparcia,  na  przykład  usług  opiekuńczych,  ale  nie  
wymagają  całodobowej opieki.  
Radni uwag nie  zgłosil i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  L/300/2018  w  sprawie 
ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia  odpłatności  za  pobyt  w  ośrodkach 
wsparcia  i  mieszkaniach chronionych.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 15).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w sprawie wyrażenia  zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanych.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  nieruchomość  przylegająca  do  posesj i 
Państwa Schmidtów na  której  znajduje się  w tej  chwili  dzierżawiony ogród piwny 
przy  kawiarence  „Renka”.  Już  na  ten  temat  żeśmy  rozmawiali .  Chciałem 
poinformować,  że  wyceny  jeszcze  nie  dokonano,  z  tego  tytułu,  że  najpierw  jest  
potrzebna  uchwała  rady gminy  o  sprzedaży.  Jak  rada  nie  wyrazi  zgody,  to  nie  ma  
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sensu  wyznaczać  do  sprzedaży.  Po dzisiejszym  głosowaniu  będzie  to  wycenione  i  
ogłoszenia  o  przetargu  ukażą  się  we  wszystkich  przyjętych  zwyczajowo 
miejscach.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  wczoraj  obiecał  Pan,  że  Pan  przedstawi  cenę 
przynajmniej  orientacyjną.  W  tej  chwili  s tajemy  jak  gdyby  pod  ścianą,  bo  mamy 
podjąć  uchwałę  i  nie  wiemy  w  jakiej  cenie,  przynajmniej  orientacyjnej  ta  
nieruchomość zostanie  sprzedana.  Ona może zostać sprzedana za złotówkę.  Ja
abstrahuję  tutaj  od  tej  kwoty,  ale  to  jest  s tawianie  nas  przed  ścianą.  Proponuję,  
żeby  radni  zastanowili  s ię  nad  sposobem  przyjęcia  i  sposobem  procedowania  tej 
uchwały.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  widzę  tutaj  żadnych  niebezpieczeństw,  bo 
nie ma innego sposobu przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości.  Najpierw musi  
być  wola  o  sprzedaży  a  później  wycena.  Nie  wiem jaki  sens  ma  przeprowadzenie 
wyceny,  jeżeli  ta  nieruchomość  nie  będzie  wystawiona  do  sprzedaży.  To  że  
wczoraj  mówiłem,  że  być  może  jest  wyceniona,  ale  na  100%  nie  wiedziałem. 
Mówiłem  dlatego,  bo  odesłałem  do  dnia  dzisiejszego,  bo  powiedziałem  że  jest  
wyceniona  a  powinienem wiedzieć,  że  nie  jest  wyceniona,  że  jest  logiczne,  ale  w 
tym  zamieszaniu  nie  wprowadziłem Państwa  w błąd,  ale  źle  poinformnowałem co 
do  możliwości  wyceny  czy  nie  wyceny.  Najpierw  wycena,  później  sprzedaż.  To  
jest  wyrażenie  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości.  To  nie  znaczy,  że  ta  
nieruchomość  będzie  sprzedana  od  razu.  Jeszcze  będą  ogłoszenia.  Ogłoszenia 
będą  wywieszone  na  tablicach  ogłoszeń,  jedno  chyba  dwa  tygodnie  a  nawet  
miesiąc  i  później  dwa  tygodnie.  Jest  możliwość  wniesienia  protestu,  jeżeli  ktoś  
będzie uważał,  że ta  cena jest  nieadekwatna  bądź za niska.
Radny – Pan Arkadiusz Piasecki  – będzie wyceniał  rzeczoznawca?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – rzeczoznawca z l is ty wojewody.
Innych uwag nie  zgloszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  9  głosami  za,  przy  1  głosie  przeciw  (radny 
Ryszard  Bala),   3  głosach  wstrzymujących  (radny  Dariusz  Borkowski,  Adam 
Butrymowicz,  radna  Jadwiga  Dymkowska)  –  podjęła  uchwałę  Nr  L/301/2018  w 
sprawie wyrażenia  zgody na sprzedaż nieruchomości  niezabudowanych.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 16).
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  chciałem  zwrócić  uwagę,  że  metrażem  są  to 
bardzo  małe  działki.  W  momencie  sprzedaży  i  przeznaczenia  na  działalność 
gospodarczą  i  z  podatku  od  nieruchomości  przechodzimy  na  podatek  od 
działalności  gospodarczej  czyli  podatek  kilkukrotnie  wyższy  od  czynszu,  który  w 
tej  chwili  płacą.

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Slawomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w  sprawie  uchwalenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Grunwald.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  pracowaliśmy  nad  tym  studium.  Już  raz 
podchodziliśmy  do  uchwalenia.  Wszelkie,  dwukrotnie  zgłaszane  uwagi  do  tego 
studium,  studium  było  wyłożone  w  Urzędzie  Gminy  zgodnie  z  ustawą  o 
zagospodarowaniu  przestrzennym.  Każdy  z  mieszkańców  i  nie  tylko  z 
mieszkańców,  każdy  zainteresowany  inwestycjami  na  naszym  terenie  mógł  się  z 
tym  studium  zapoznać.  Te  terminy  już  ubiegły  i  nadzsedł  czas  uchwalenia  tego 
studium.  Nie  ma  dużych  zmian  w  tym  studium.  Jak  zawsze  powtarzam,  studium 
nie jest  s tatycznym dokumentem.  Jest  to  dokument  dynamiczny.  Jeżeli  ktoś  zglosi 
s ię  do  nas,  z  jakąś  propozycją,  że  chce  cos  robić,  to  zmieniamy.  Do  studium  od  
pierwotnego  uchwalenia  już  kilkakrotnie  wprowadzaliśmy  zmiany.  W  tej  chwili 
zmiany będą polegały tylko  na wykreśleniu  z tego studium ferm wiatrakowych,  na 
które  nie  było  zgody  ani  miejscowego  społeczeństwa  ani  urzędu  wojewódzkiego.  
Na dwie powierzchnie wprowadzamy kopalnie  kruszywa.  
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Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  na  sesj i  miał  być  Pan  Zabokrzecki?  Ja  rozumiem 
przy poprzednim uchwalaniu  tego studium też miał  być  przedstawiciel  f irmy Pana  
Zabokrzeckiego,  ale  podobno  był  w  podróży  czy  gdzieś  tam.  Dzisiaj  pewnie  go 
rozbolał  ząb,  ale  pomijam  to.  Ja  mam  kilka  pytań  dotyczących  treści  tego  
studium,  w  związku  z  tym  chciałbym,  żeby  Pan  wskazał,  kto  jest  w  stanie 
odpowiedzieć na moje pytania przed podjęciem uchwały.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – proszę zadawać.  
Radny Pan Ryszard Bala –  Pan jest  w stanie?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – będę się  starał .
Radny – Pan Ryszard Bala – na stronie 19 jest  napisane,  chodzi  o opis jednostek 
strukturalnych  –  jednostki  strukturalne  są  to  takie  mniejsze  rejony  w  naszej  
gminie  gdzie  skupione  są  jakieś  tam  obiekty  służące  obsłudze  mieszkańców. 
Głównie  chodzi  o  ten  obszar  Ulnowo  –  Tymawa.  Ja  pozwolę  sobie  zacytować  to 
Panie  Przewodniczący  co  jest  w  tym  studium.  Państwo  ocenicie  jaka  jest  
prawdziwość tego.
„Większość  miejscowości,  z  wyjątkiem  Ulnowa,  Lubiana,  Lubianka,  Gór 
Lubiańskich jest  wyposażona w wodociągi.
Z  uwagi  na  specyfikę  położenia  terenu  konieczne  są  następujące  działania  w  
zakresie  gospodarki  ściekowej:
-  sukcesywna rozbudowa kanalizacj i  sanitarnej  w/g dokumentacj i  technicznej
  obejmujacej  Zybułtowo,  Stębark,  Grunwald z  odprowadzeniem ścieków do
  kanalizacj i  sanitarnej  w Zybułtowie  i  utyl izacj i  ścieków w projektowanej
  mechaniczno – biologicznej  oczyszczalni  o przepustowości  500m 3  na dobę.
  Dotyczy to  miejscowości  i  terenów turystycznych  w Tymawie,  Mielnie  wraz z
  is tniejącym i projektowanym kompleksem turystycznym w Zybułtowie.
  Istniejąca przy ośrodku wypoczynkowym nad jeziorem w Mielnie  oczyszczalnia
  ścieków powinna ulec l ikwidacj i  (z uwagi na jej  zrzut ścieków oczyszczonych  
  do jeziora),  a ścieki  z  powyższego zainwestowania powinny być  włączone w
  system kanalizacj i  sanitarnej  do oczyszczalni  w Zybułtowie.”
To  jest  dokument,  który  opisuje  stan  obecny  i  perspektywicznie  na  kilka  
następnych  lat .  Czy  ta  oczyszczalnia  nad  jeziorem  jeszcze  funkcjonuje  czy  nie  
funkcjonuje?  Czy  ona  zrzuca  ścieki  do  jeziora  czy  już  od  2012  roku  jest 
zlikwidowana i  włączona do nowej kanalizacj i?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  oczywiście,  pierwotnie  jak  ustalaliśmy  studium 
uwarunkowań  architektonicznych,  to  był  uchwalany,  to  datę  tam  Pan  znajdzie,  
kiedy był  uchwalany.
Sytuacja  na  dzisiaj ,  ten  który  był  uchwalany  taka  była  nie  inna.  Ta  sytuacja  jest  
dynamiczna  i  s ię  zmienia.  Włączamy  co  chwila  jakąś  miejscowość  gdy 
wykonamy.  Z  tego  co  Pan  czytał  wykonaliśmy  kanalizację  miejscowości  Mileno  i  
nie  potrzebna  była  oczyszczalnia,  która  znajdowała  się  już  w samej  miejscowości 
Mielno.  To  zostało  przekształcone  w  działki.  Nabywca  zlikwidował  wszystko  co 
było  na  tej  działce.  W  tej  chwili  s toi  tam  budynek  mieszkalny.  Nie  ma  żadnej  
oczyszczalni  w  Mielnie  już  od  dawna.  Od  momentu  kiedy  ścieki  trafi ły  do 
oczyszczalni  w Zybułtowie.  My idziemy  do  przodu,  a  to  co  zostało  z  tyłu,  w tym  
planie  zamieszczone.  Tego  się  nie  wykreśla,  chyba  że  przejdziemy  do  całkowicie  
nowego  opracowania.  My  na  razie  uzupełniamy  stary  plan.  To  co  Pan  mówi  jest  
już  w  większości,  bo  nie  ma  kanalizacj i  w  Ulnowie  a  woda  już  jest  prawie 
wszędzie.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  opracowanie  jest  z  l is topada  2017  roku,  więc  w 
miarę  świeże.  Jeżeli  nie  ujmuje  zmian,  które  nastapiły  5  czy  7  lat  temu,  to  ja  się  
zastanawiam za co płacimy architektowi czy temu projektantowi.
Druga  sprawa  dotycząca  zabytków:  „Aktualnie  jest  tylko  jeden zespół  folwarczny 
wpisany  do  rejestru  zabytków  jako  układ  zabudowy  charakterystyczny  dla 
gospodarstwa  ziemskiego  na  dużym  areale  gruntów  z  XIX  wieku.  Również  brak  
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jest  w  rejestrze  poszczególnych  budynków  gospodarczych  wchodzących  w  skład 
folwarków.  Jedyny  obiekt  jaki  znajduje  się  w  rejestrze  jest  to  spichlerz  w 
Zybułtowie wpisany do w 1968 roku do rejestru zabytków.”
Ale  w  pierwszej  części  uwarunkowań  zagospodarowania  są  wymienione  dwa 
obiekty:  spichlerz  z  1968  roku  i  rządcówka  z  1997  roku.  Tutaj  też  jest  jakaś  
rozbieżność.  W  związku  z  tym  mam  pytanie  do  Pana,  czy  w  gminie  jest  
prowadzona ewidencja zabytków?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  myślę,  że  brał  Pan  udział ,  może  Pan  nie 
pamięta,  w  opracowaniu  ochrony  zabytków  na  terenie  Gminy  Grunwald,  gdzie  są 
wpisane  wszystkie  obiekty.  Ewidencja  jest  i  rejestr .  Rejestr  prowadzi  
konserwator  zabytków. 
Radny – Pan Ryszard Bala – mówimy o ewidencj i  zabytków.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  ewidencja  zabytków  i  są  wszystkie  w 
programie  ochrony.  Proszę  wejść  na  BIP,  znaleźć  stronę,  powinny  być  wszystkie.  
Wejść  i  sprawdzić,  co  tam  jest  wpisane,  bo  nie  pamiętam  wszystkich  pozycj i ,  
jakie  są  wpisane.  Błędów  może  być  sporo,  bo  ta  ewidencja  zabytków  to  robiona  
była  na  kolanie,  z  czego  było  bardzo  dużo  nieprzyjemności.  Wyszła  ustawa,  że  
trzeba  ewidencję  zabytków sporządzić,  to  sporządzono tą  ewidencję  nie  w terenie  
tylko  gdzieś  tam  w  Olsztynie.  Niektóre  obiekty  już  nie  istniały,  niektóre  obiekty 
wpisano  do  ewidencj i  zabytków  wprowadzając  w błąd,  że  gmina  to  zrobiła,  że  za  
moją  zgodą  zostało  wprowadzone.  Przeciwko  temu  ja  protestowałem.  Taki 
przypadek  jest  w  Mielnie  gdzie  jeden  budynek  został  wpisany  do  ewidencj i  z  
dachem  półokrągłym,  bo  dwa  takie  były,  jeden  w  Kiersztanówku  a  jeden  w 
Mielnie.  Atak  był  potężny  na  mnie,  że  ja  wpisałem  do  rejestru  i  teraz  gmina  
powinna  ten  dach  wyremontować.  Wszystkie  prawie  budynki  wybudowane  przed 
1945  rokiem  do  tej  ewidencj i  hurtem  zostały  wpisane.  Potem  to  porządkowali ,  
wyrzuciliśmy  dużo  z  tego,  ale  dużo  zostało.  Konserwator  nie  na  wszystkie  nasze  
polecenia  wyraził  zgodę.  Jeżeli  ktoś  chce  się  zapoznać  z  gospodarka  i  planem 
ochrony  zabytków,  odsyłam  do  tego  planu  ochrony  zabytków.  Tam  znajdziemy 
wszystko,  co dotyczy zabytków na terenie  gminy Grunwald.  
Radny – Pan Ryszard Bala – czy Gierzwałd jest  aglomeracją?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie jest .
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  gospodarka  ściekowa  –  „na  terenie  gminy 
Rozporządzeniem  Wojewody  Warmińsko-Mazurskiego  została  wprowadzona 
aglomeracja  Gierzwałd  w  skład  której  wchodzą  miejscowości:  Dylewo, 
Gierzwałd,  Glądy,  Kitnowo,  Rychnowo,  Rychnowska  Wola,  Szczepankowo, 
Wróble”.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  została  wprowadzona.  Rozporządzenie 
wojewody  zostału  uchylone  przez  krajowych  decydentów,  bo  zaludnienie  na  tej 
naszej  aglomeracj i  jest  za  małe.  Starałem  się  z  jednego  powodu,  bo  jak  się  ma 
aglomerację  łatwo  jest  korzystać  ze  środków  nie  tylko  PROW  ale  i  RPO.  Nie  
mając  aglomeracj i  jesteśmy  odcięci  od  środków  RPO.  Wstępnie  przygotowując  o 
aglomeracj i ,  człowiek,  który  tutaj  został  wynajęty,  została  wprowadzona  u 
wojewody,  niestety zostało uchylone.  
Radny –  Pan Ryszard Bala  –  w zakresie  dróg lokalnych  –  „Droga 537 Lubawa – 
Pawłowo przewidziana  jest  do  modernizacj i  do  parametrów klasy Z.  Jest  to  droga 
o  niewielkim  natężeniu  ruchu  (600  pojazdów/dobę)  i  w  porównaniu  z  rokiem 
1995 o tendencj i  spadkowej.” 
Ja  mieszkam tam 12 czy  13 lat  ale  ta  tendencja  w/g  mnie  na  pewno spadkowa nie  
jest .  Na  jakiej  podstawie  projektanci  tego  studium  to  twierdzą,  trudno  mi  
zgadnąć.  Nie  wiem  skąd  takie  informacje.  Być  może  ZDW  taką  informację  
przekazuje.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  pomiary  na  tych  drogach  natężenia  ruch 
prowadzi  ZDW.
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Radny – Pan Ryszard Bala – na koniec jeszcze jedna sprawa, w zakresie  obsługi
jakie  w  perspektywie  zadania  powinny  być  wykonane.  Są  zadania  ogólne,  ale 
wśród  tych  7  zadań  ogólnych  jest  jedno  zadanie  bardzo  szczegółowe  –  Panie  
Karolu  niech  się  Pan  trzyma  krzesła,  bo  tu  jest  zapisane  w  studium  „Budowa 
placu  zabaw  i  terenu  rekreacyjnego  służącego  społeczności  lokalnej  w  sołectwie 
Mielno na działce nr 189/4.”
Na czym to zadanie ma polegać i  jakie są zamiary w tym zakresie? 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  wiem.  Musiałbym  to  sprawdzić.  Tylko 
jeszcze  raz  Panu  zwracam  uwagę,  że  dzisiaj  spotkaliśmy  się  nie  w  celu 
opracowania  nowego studium uwarunkowań tylko  w celu  wprowadzenia  zmian.  Ja 
już  powiedziałem  o  tych  zmianach.  Pan  w  tej  chwili  przepytuje  mnie  z  całego  
studium.  Nikt  nie  ma,  nikt  nie  jest  na  ternie  gminy  z  takim  wielkim  umysłem, 
żeby  wszystkie  zapisy  mógł  pamiętać.  Jeszcze  raz  powtarzam,  zmiany  później  
mogły zajść,  mogły nastąpić  a 189 działka,  która to  jest  działka?
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  jest  właśnie  na  niebiesko,  to  jest  zmiana 
wprowadzona  do  tego  studium,  której  do  tej  pory  było.  Więc  tych  zmian  jak  Pan 
mówi było niewiele.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ale  wprowadzona później .
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  w  tej  chwili  wprowadzona,  w  trakcie  tej 
nowelizacj i .
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jaka to jest  działka 189?
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  189/4.  Dla  Pana  wiadomości  to  jest  działka  wokół 
domu  Pana  Urbańskiego  na  Ominie.  Więc  jeżeli  tam  ma  powstać  plac  zabaw  i 
teren  rekreacyjny  służący  mieszkańcom  sołectwa  Mielno,  no  to  ja  jestem  tym  
bardzo  zdziwiony.  Skąd  się  to  wzięło  tego  nie  wiem,  ale  zdaję  sobie  sprawę,  że  
parę  razy  próbował  Pan  uraczyć  mieszkańców  Mielna  placem  zabaw  w  szczerym 
polu  za  sklepem  czy  też  świetl icą  na  samym  skraju  wsi  przy  ciągle  awaryjnej  
przepompowni  ścieków.  Nie  jestem  przeciwny  żeby  zmieniać  plan 
zagospodarowania  czy  kierunki  rozwoju.  Ale  gdyby  te  140  stron  przeczytał  
gospodarz  gminy,  to  pewnie  przy  swoim doświadczeniu  i  swojej  wiedzy  którą  ma 
w małym palcu  wychwyciłby  te  wszystkie  niedoskonałości,  błędy i  pomyłki ,  a  tak 
mamy  to  co  mamy.  Dlatego  pozwoliłem  sobie  Państwu  tutaj  wybrać  niektóre, 
może nie najważniejsze błędy,  które tu  się znajdują.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  trzeba  jedno zrozumieć,  że to  nie  jest  akt  prawa 
miejscowego,  bo  to  jest  zespół  wskazówek  i  wskazań,  które  nie  są  obowiązujące,  
każdy  może  zmienić,  w  każdym  momencie.  Gdyby  tak  było  to  przecież  nie 
budowalibyście  jakichś  tam  obiektów  na  tym  skwerze,  nie  powstałby 
przedsięwzięciaktóre  są  nad  jeziorem,  nad  którym  całe  Mielno  siedzi  a  nie  na 
skwerze,  bo  tam  akurat  nie  miałem  okazj i  nikogo  spotkać.  Proszę  tak  złośliwie 
nie  podchodzić.  Staram  się  unikać  konfliktów  i  proszę  nie  podsumowywać  tutaj  
mojego  działania,  bo  od  tego  są  radni  tylko  proszę  o  przedstawienie  tego,  co  Pan 
chce.  
Radny – Pan Ryszard Bala – ja jestem wyłączony ze składu rady,  tak?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  nie,  od tego są  radni  żeby ocenial i  a  Pan ocenia 
jednoosobowo  i  jeszcze  bym  powiedział  s tronniczo.  Mówię  jeszcze  raz,  chodzi  o 
uchwalenie zmian.  Jeżeli  rada uzna,  że od nowa zaczynamy opracowywać studium 
uwarunkowań  proszę  bardzo,  przystępujemy  do  opracowania  studium.  Jest  to 
dokument,  który dla  gminy około 150 tys.  zł  będzie kosztował,  nowy.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  Państwa  ja  przez  to  co  tutaj  przedstawiłem 
Państwu,  zwracam uwagę  na  jakość  stanowionego  prawa,  dokumentów  jakie  tutaj  
spod naszej  ręki  wychodzą.  Jeżeli  my lekceważąco podchodzimy do tej  jakości,  to 
potem skutki  są  takie,  jakie  obserwujemy  w naszej  gminie.  Nie  chodzi  o  to,  żeby 
się  czepiać  szczegółów,  ale  skoro  Biuro  projektowe Pana  Zabokrzeckiego  dostało 
zlecenie  opracować poprawki,  to można było  również poprawić te  błędy o których 
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tutaj  mówimy.  A  wpisanie  szczegółowego  zadania  do  studium  uwarunkowań  i 
kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  jest  dla  mnie  jakimś  totalnym 
nieporozumieniem.
Innych uwag nie  zgloszono.
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  9  głosami  za,  przy  1  głosie  przeciw  (radny 
Ryszard  Bala),  3  głosach  wstrzymujacych  (radny  Dariusz  Borkowski,  Adam 
Butrymowicz,  Arkadiusz  Piasecki)  -  podjęła  uchwałę  Nr  L/302/2018  w  sprawie 
uchwalenia  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego gminy Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 17).

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – kolejna uchwała
w sprawie rozpatrzenia  skargi  radnego Pana Ryszarda  Bali  na działalność  Wójta
Gminy Grunwald.  
Wpłynęła  skarga  -  „składam do  Rady  Gminy  Grunwald  skargę  na  działania  Wójta 
Gminy  Grunwald  Pana  Henryka  Kacprzyka  polegające  na  utrudnianiu  i 
wykonywaniu  zadań i  obowiązków radnego.
Zarzucam  Wójtowi  Gminy  Grunwald  utrudnianie  działalności  radnego  poprzez 
nieudzielanie  odpowiedzi  na złożone zapytania.  
Uzasadnienie:
W czasie  sesj i  rady gminy w dniu  29  marca  2018 roku złożyłem zapytania  w celu 
uzyskania  informacji  o konkretnym stanie  faktycznym.  Zapytania dotyczyły:
1.  Dlaczego petycje  skierowane do rady i  wójta  nie zostały umieszczone na 
    s tronie BIP?
2. Kto jest  za to odpowiedzialny?
Statut  gminy Grunwald określa:
W trakcie  sesj i  nie otrzymałem odpowiedzi”.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  ja  bym  prosił ,  żeby  Pan 
odczytał  całą  skargę.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  przytoczył  Pan 
statut  gminy.
„W  trakcie  sesj i  nie  otrzymałem  odpowiedzi,  w  związku  z  tym  powinienem  ją  
otrzymać  w  ciągu  14  dni  w  formmie  pisemnej .  Upłynęło  28  dni  i  żadnej 
odpowiedzi  nie otrzymałem.
Takie  postępowanie  wójta  dowodzi  lekceważenia  obowiązków  wynikających  z 
przepisów prawa i  utrudnia  realizację  zadań i  obowiązków radnego.  Interpelacje  i  
zapytania  stanowią  bowiem  jedną  z  form  kontroli  organu  wykonawczego 
sprawowanej  przez  radnego.”  Tu  powołuje  się  Pan na  statut  gminy  i  na  paragrafy 
37 i  38.
Ja  uważam,  że  jak  mówiłem  na  komisj i ,  przy  tylu  skargach,  można  było 
zapomnieć,  ale  uważam,  jak  to  Pan mówi,  manipulowanie  tymi  zapytaniami,  że  w 
końcu  gdzieś  znajdziemy  pewien  moment,  że  ktoś  nie  odpowie,  to  już  mamy  i  
możemy złożyć  skargę.  Jeżeli  byłaby ta  odpowiedź,  ciekawy jestem może  jak  Pan 
złośliwie  mówi,  że  nie  na  takim  papierze  została  udzielona.  Zawsze  by  się  coś  
znalazło.  Gdyby  nie  była  ta  skarga,  byłaby  następna.  Za  chwilę  przejdziemy  do 
głosowania,  kto  jest  uznaniem  skargi,  za  nie  uznaniem  skargi.  Ja  osobiście  będę 
głosowało  przeciwko  uznaniu  tej  skargi,  bo  uważam,  że  jest  to  najzwyklejsze  
czepianie  się.  To  jest  moje  osobiste  zdanie,  Nie  wypowiadam  zdania  jako  radny 
tylko osobiste  swoje zdanie.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  Państwa.  Skarga  dotyczy  braku  odpowiedzi 
na  zgłoszone  zapytania.  Odpowiedź  mogła  się  zawrzeć  w  jednym  zdaniu.  Przez 
dwa  tygodnie  jak  statut  mówi  odpowiedzi  nie  było,  przez  kolejne  dni  nie  było 
odpowiedzi.  Do  tej  pory  tej  odpowiedzi  nie  ma.  Statut  na  ten  temat  mówi  jasno. 
To co Pan Matuszewski  w tej  chwili  zrobił ,  czytając  moją skargę,  to  jest  przykład  
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kolejnej  manipulacj i  dotyczącej  rozpatrywania  skarg.  To,  co  jest  w  tej  skardze  
powinien  Pan  odczytać  od  początku  do  końca  a  nie  pomijać  te  zdania,  które  są 
niewygodne.  Pan pominął  to co jest  niewygodne w tej  skardze.  
„Statut  gminy Grunwald określa:
§ 37.  1.  Interpelacje  i  zapytania  kierowane są do wójta.
§  38.  1.  Zapytanie  składa  się  w  sprawach  aktualnych  problemów  gminy,  także  w 
celu uzyskania informacji  o konkretnym stanie  faktycznym.
      2.  Zapytania  formułowane  są  pisemnie  na  ręce  przewodniczącego  rady  lub  
ustnie,  w  trakcie  sesj i  rady.  Jeśli  bezpośrednia  odpowiedź  na  zapytanie  nie  jest  
możliwa,  pytany udziela  odpowiedzi  pisemnej  w terminie  14  dni.  Paragraf  37  ust .  
5,  6,  7 stosuje się odpowiednio.”
Pan Matuszewski to pominął.  Moja skarga nie dotyczy tego czy petycja  była  czy
nie  była,  tak  jak  próbował  Pan  Kacprzyk  tłumaczyć  na  sesj i ,  co  na  temat  petycj i  
odpowiedział .  Moja  skarga  dotyczy  tego  konkretnego  zapisu  statutu,  który  mówi: 
14  dni  na  odpowiedź  pisemną  albo  udzielenie  odpowiedzi  ustnej  w  trakcie  sesj i .  
W  trakcie  posiedzenia  komisj i  Pan  Wójt  próbował  okłamywać  radnych,  że  taką 
ustną  odpowiedź  udzieli ł .  Ja  przed  chwilą  sprawdzałem  w  protokole,  tam  nie  ma  
żadnej  Pana  odpowiedzi  na  zadane  przeze  mnie  zapytania,  prócz  życzeń 
świątecznych.  W  związku  z  tym  uciekanie  od  tematu  poprzez  opowiadanie  jakie  
to  były  petycje,  co  wójt  w  sprawie  tych  petycj i  odpisał,  to  jest  mydlenie  oczu. 
Nie  wiem  czy  wszyscy  radni  przeczytali  tą  skargę,  czy  próbowali  ją  zrozumieć  i  
wiedzą  o  co  chodzi.  Ja  rozumiem,  oskarżony  ma  prawo mówić  to,  co  mu  ślina  na 
język  przyniesie  i  to Pan Kacprzyk  wykorzystuje.  Myślę,  że tutaj  w tej  sprawie to  
jest  sytuacja  zero-  jedynkowa.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  jeżeli  Pan  to 
uszczegółowi,  to  Pan  wczoraj  nam mówił  o  statucie  i  Pan  statut  znowu powtarza. 
Jeżeli  tak szczegółowo będziemy do tego podchodzić,  to  powiem, że Pan się myli ,  
że  Pan  Kacprzyk  nie  odpowiedział .  Wczoraj  na  komisj i  odpowiedział  Panu 
dlaczego nie  ma w BIP – nie wiem.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  książka  się  ukazała  3  satyryków  polskich  „W 
oparach absurdu”.  Ja już spotkanie  sesj i  porównuję do absurdu.  Jest  petycja  gdzie 
jest  pięćdziesiąt  kilka  nazwisk  i  ona  trafia  do  mnie  i  ja  każdemu  z  osobna  
odpowiadam.  Tu  się  twierdzi  na  tej  sali ,  że  takiej  odpowiedzi  nie  było.  Ja  w  tym 
piśmie  może  trochę  złośliwie  napisałem,  że  wykazał  swoją  aktywność  i  na  to  
została  odpowiedź  udzielona,  również  temu  Panu,  który  tutaj  s iedzi.  Co  do  jego 
prawdomówności  też  mam bardzo duże  zastrzeżenia,  a  co do chęci  oczerniania,  to 
jest  znana  ogólnie.  Jeżeli  chodzi  o  skargę,  to  jedynym zaniedbaniem,  które mogło  
być  z  mojej  strony,  to  że  nie  została  umieszczona  na  stronie  BIP.  Ja  oczywiście  
nie  umieszczam  na  stronie  BIP,  ale  jako  wójt  odpowiadam  za  zarządzanie,  że  
skarga  nie  została  umieszczona  na  BIP,  ale  nie  można  oskarżać,  że  nie  było 
odpowiedzi  na tą skargę.  To wszystko co mam do powiedzenia.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  -  proszę  Państwa  słyszycie  po  raz  kolejny,  wójt 
sprowadza  problem  tej  skargi  do  petycj i ,  które  we  wrześniu  2017  roku  miał  
zamieścić  na  BIP.  Ja  do  tych  petycj i  nie  wracam,  bo  Pan  w  sprawie  petycj i  
wypełnił  prawie  wszystko  zgodnie  z  prawem  prócz  tego,  że  Pan  nie  zamieści ł  
tych  petycj i ,  ale  na  to  się  nie  skarżę.  Skarżę  się  na  to,  że  Pan  otrzymując  
zapytanie  na  sesj i  rady,  na  to  zapytanie  nie  odpowiedział  w statutowym terminie.  
Na  to  się  skarżę  Panie  Kacprzyk  a  nie  na  to  co  Pan  zrobił  z  petycjami  w  tym 
zakresie.
Radna –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam  pytanie  do  Pana  Ryszarda,  niech 
Pan  wytłumaczy  co  z  tego  wynika?  Jaka  korzyść  jest  dla  gminy,  co  z  tego 
wynika? Jaki  Pan ma cel,  zamiar,  o to  chodzi?
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  nie  wiem  czy  Pani  Kamińska  mówi  z  poziomu 
podłogi?

13



Radna – Pani Małgorzata Kamińska – musiałabym zejść do piwnicy,  żeby się
zniżyć  do Pana poziomu.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ja  pozwolę  sobie  na  tym  poziomie  z  Panią  nie 
dyskutować.  
Radna – Pani Małgorzata Kamińska – niech Pan odpowie,  co z tego wynika?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  nie  ma 
odpowiedzi,  proszę skierować zapytanie  na piśmie.
Za  tym  że  skarga  jest  zasadna  nikt  z  radnych  nie  głosował;  za  tym  że  skarga  jest  
niezasadna  głosowało  6  radnych,  wstrzymało  się  od głosu  6 radnych.  Jedna osoba  
nie bierze udziału  w głosowaniu.
Rada  Gminy  w głosowaniu  jawnym  –  6  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,  przy  6 
głosach  wstrzymujących  (radna  Jadwiga  Dymkowska,  Iwona  Stanka,  radny 
Dariusz Borkowski,  Adam Butrymowicz,  Zbigniew Napłoszek, Arkadiusz
Piasecki)  –  podjęła  uchwałę  Nr  L/303/2018  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi 
radnego  Ryszarda  Bali  na  działalność  Wójta  Gminy  Grunwald  Pana  Henryka 
Kacprzyka.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 18).

Ad  pkt  16.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  
kolejnym punktem są wolne wnioski i  zapytania.
Pozwolę  sobie  zabrać  głos  odnośnie  wczorajszej  sprawy,  którą  przedstawiał  Pan 
Bala.  Ustawa  z  dnia  11  stycznia  2018  r .  o  zmianie  niektórych  ustaw  w  celu 
zwiększenia  udziału  obywateli  w  procesie  wybierania,  funkcjonowania  i 
kontrolowania  niektórych  organów  publicznych.  Tutaj  mamy  zapisane  w  art .  14 
dotychczasową treść  oznacza się  jako ust .  1 i  dodaje się  ust .  2 -  4 w brzmieniu:
   „2.  Głosowania  jawne  na  sesjach  rady  odbywają  się  za  pomoca  urządzeń 
umożliwiających sporządzenie  i  utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych.
      3.  W przypadku  gdy  przeprowadzenie  głosowania  w sposób  określony  w ust. 
2  nie  jest  możliwe  z  przyczyn  technicznych  prezeprowadza  się  glosowanie 
imienne.
    4.  Imienne  wykazy  głosowań  radnych  podaje  się  niezwłocznie  do  publicznej 
wiadomości  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  i  na  stronie  internetowej  gminy 
oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty na obszarze gminy.”
Tak że wczorajsze głosowania nasze były niepotrzebne,  bo mówi o tym ustawa.
Radny –  Pan Ryszard Bala  –  Panie  Przewodniczący ta  ustawa  wejdzie  dopiero  z 
końcem września,  będzie obowiązywać.
Sołtys  –  Pan  Karol  Duda  –  proszę  nie  ruszać  już  tego  skwerku.  Ja  wiem,  że  to 
boli ,  że  mieszkańcy Mielna zaczęl i  robić coś sami i  nie  robiły to maszyny za duże  
pieniądze.  Ludzie  przychodzą  na  skwer,  bo  ja  po  paru  miesiącach  zgłaszałem 
usterki  maszyn  na  siłowni,  więc  proszę  nie  mówić,  że  tam ludzie  nie  przychodzą.  
Pan  przejeżdża  raz  przez  Mielno.  Rano  wszyscy  są  w  pracy.  Po  południu 
przychodzą  naprawdę.  Proszę nie  mówić,  że ludzie  siedzą na ośrodku. Oczywiście 
w weekendy jak jest  ciepła  woda, to  gdzie  mają iść  ludzie  z gminy.  Jest  jezioro w 
Mielnie  i  wiaty postawione,  to  gdzie  mają pójść,  pod sklep?
Druga  sprawa  –  z  całym  szacunkiem  dla  rady  –  ale  zrobiliśmy  15  punktów 
porządku obrad w 10 minut.  Czy ktoś  widział  to,  żeby zrobić  9 sprawozdań.  Mnie 
o  to  chodzi,  że  jak  ktoś  to  dostaje,  to  czyta,  widzi  sprawozdanie  z  działalności  
Gminnego  Ośrodka  Kultury,  przyjdzie  na  sesję,  to  będzie  sprawozdanie.  A  tu  się  
okazuje,  że  było  na  komisj i .  Jestem tutaj  od  godziny  i  tak  naprawdę  nie  wiem co 
było  w  GOK,  bibliotece,  GOPS.  Z  całym  szacunkiem,  ja  na  komisje  nie  jeżdżę.  
Od  tego  są  radni.  Proszę  na  przyszłość  dzielić,  że  robimy  3  sprawozdania,  żeby 
podzielić,  bo to bez sensu 10 sprawozdań w ciągu 10 minut.  
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  Pani  Kierownik 
jeszcze siedzi  do tej  pory.  
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Radny – Pan Adam Królikowski – mogłeś  pytania  zadawać.
Sołtys  –  Pan Karol  Duda –  ja  mówię  ogólnie.  W takim razie  Pani  Kierownik  nie 
mówiła  za dużo, chyba że Pani  Kierownik mówiła  na komisj i .  
Pan  wspomniał  o  tym  chodniku  w  Mielnie,  po  drugiej  s tronie  przystanku  stoją  
mieszkańcy  jak  jadą  na  Olsztynek,  może  wybudować  tą  ławkę,  żeby  mieszkańcy 
mieli  gdzie  siedzieć.  Jak jest  ładna pogoda, to człowiek sobie posiedzi  10 minut  a  
nie tak cały czas stać,  bo nie ma ławek na przystanku.
Wójt  –  Pan Henryk Kacprzyk –  pracuję  jako  wój  27  lat ,  Pan  ma  dopiero  25  czy 
26  lat .  Znam  historię  Mielna  doskonale,  różne  były  tam  wypadki,  przypadki.  
Jeżeli  chodzi  o  ten  skwerek,  to  był  w  pełnym  zainteresowaniu  Pana  dziadka, 
który  chciał  go  nabyć.  Była  decyzja  nawet  pozytywna,  żeby  ten  skwer  sprzedać.  
Później  dziadek  się  zwrócił ,  żebyśmy  usunęli  to  szambo,  które  znajduje  się  na 
tym  skwerku,  szambo  które  obsługuje  schron.  Odmówiłem,  bo  tam  jest  schron  a  
nie  wiadomo  czy  kiedykolwiek  nie  będzie  potrzebny,  dlatego  też  z  tego  tytułu 
później  do  transakcj i  nie  doszło.  To  popadło  w  zapomnienie  i  zarosło.  Ja  nie  
jestem  przeciwny,  żeby  cokolwiek  robić  na  terenie  miejscowości  Mielno,  ale 
robić bardziej  dla całej  miejscowości.  Ja też jestem mieszkańcem Mielna.  
Wspomnę Panu zebranie  wiejskie,  na  którym zebraniu  przyszło  z  ośrodka 17 osób 
i  przyszliśmy  z  wnioskeim o  to,  żeby  założyć  oświetlenie  uliczne  na  tej  części  w 
której  ja  mieszkam.  Proszę  nie  nazywać  tego ośrodkiem tylko  część  Mielna  gdzie  
ja  mieszkam  i  mieszka  bardzo  dużo  mieszkańców  Mielna.  Zebranie  się  odbyło,  
rada  sołecka  i  zebranie  przegłosowało,  że  budujemy  oświetlenie  uliczne,  tydzień  
po  tym  zebraniu  zebralo  się  drugie  zebranie  z  radą  sołecką,  cicho,  nie 
poinformowano  nikogo,  zebrało  się  kilkanaście  takich  osób,  nie  wiem  czy  miało  
15  lat  czy  18  lat  i  zmieniono  całą  decyzję  i  przeznaczono  te  środki  na  co  innego,  
nie  na  oświetlenie.  Tam gdzie  ludzie  z  całego  Mielna  chodzą  wieczorami,  siedzą  
na  pomoście  czy  gdzie  indziej .  Cieszę  się  z  tego,  po  to  jest  postawiony,  po  to  te  
wiaty  są.  To  nie  było  złośliwe,  że  nie  są  na  skwerku.  Może  być  10  takich  miejsc  
gdzie  mieszkańcy  mogą  spędzać  wolny  czas.  Jest  fundusz  sołecki.  W  tej  chwili  
przejęliśmy  park  w  Mielnie.  Pierwsza  rzecz  była  taka,  że  zwróciłem  się  do  
konserwatora  o dokumnetację.  Dokumentacja  jest  w stanie  szczątkkowym.  Park w 
2006 roku  wpisano  do  rejestru.  Kwestia  usunięcia  zadrzewienia  w kierunku  drogi 
wojewódzkiej ,  najpierw  to  należy  zrobić.  Później  myśleć  o  umieszczeniu  ławki 
czy  przystanku  po  drugiej  s tronie.  Na  to  są  środki  na  fundusze  sołeckie.  Zapytać 
mieszkańców ośrodka co oni  myślą  o skwerku a  co myślą  o oświetleniu  ulicznym,  
którego  u  nas  nie  ma  w  ogóle,  to  Panu  powiedzą  jasno.  Żeby  jeszcze  Panu 
wyjaśnić  dokładniej ,  to  powiem Panu,  że  jeżeli  chodzi  o  podatki,  które  wpływają 
do budżetu gminy z tego ośrodka jak wy nazywacie  są 3-krotnie  wyższe  od całego 
Mielna.  Nasza  inicjatywa  przepadła.  Była  pozytywnie  załatwiona,  przepadła 
później ,  bo  umyśli l iście  sobie,  żeby  to  w  jakiś  sposób  załatwić,  żeby  tego  nie  
zrobić.
Radny  Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  jak  Pan  sołtys  zabrał  głos,  to  chciałbym 
zwrócić  uwagę,  że  na  tablicy  informacyjnej  nie  ma  atualnych  obwieszczeń  na 
temat  naszych  zebrań  rady  gminy.  Tablica  służy  do  wywieszania  prywatnych 
ogłoszeń.  Jeżeli  interesuje  się  Pan  sprawozdaniami,  można  przyjechać  na 
komisję.  Są to informacje ogólnie  dostępne.
Sótys  –  Pan Karol  Duda –  ja  rozumiem,  że  tata  potrzebuje  obrony.  Tata  nie  daje 
rady,  to syn musi.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – nie potrzebuje.
Sołtys – Pan Karol  Duda – co do tablicy,  to nie  jest  prywatna,  bo klucz mam ja i 
jeszcze  jedna  osoba  z  ośrodka.  Z  tego  co  ja  wiem,  jakim  prawem  klucz  jest  w  
barze prywatnym.
Radny Powiatu – Pan Jan Kacprzyk – to  dlaczego Pan nie  umieszcza ogłoszeń?
Sołtys _ Pan Karol  Duda – umieszczam ogłoszenia.  
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Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – czy Pan wie jak Pana rada sołecka nazywa i
mieszkańcy  Mielna  „sołtys  weekendowy”.  To  prawda  jest ,  że  Pan  mieszka  w 
Ostródzie a  tylko przyjeżdża  na weekendy i  sesje?
Sołtys – Pan Karol  Duda – tak,  jest  prawda.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  prawda,  że  Pan  przez  cały  tydzień 
przebywa gdzie indziej  a tylko przyjeżdża na weekendy?
Radny – Pan Ryszard Bala  – a czy nie ma do tego prawa?
Sołtys – Pan Karol  Duda – mieszkam w Ostródzie,  bo przez  27 lat  nie  zrobił  Pan 
żadnej  f irmy,  nie  stworzył  żadnego  przedsiębiorstwa,  żeby  młodzi  ludzie  
pracowali  w Gminie Grunwald.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  to  nie  było 
tematem wolnych wniosków. 
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  a  jakie  są  tematy  dopuszczalne  przez  Pana 
Przewodniczącego wolnych  wniosków?
Radny – Pan Sławomir Matuszewski – tak jak Pan dopuszczał  niestety.
Radny  –  Pan  Rryszard  Bala  -   dobrze,  że  pan  o  tum  powiedział  Może  w 
ogłoszeniach  o  sesj i  zamieści  Pan  katalog  tych  tematów,  na  jakie  radni  i  sołtys i  
mogą dyskutować w czasie  sesj i .
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski -    prowadzi  Pan do 
tego,  żeby  w  ogóle  nie  udostępniać  głosu  radnym.  Proszę  Pana  wcześniej  Pan 
zabierał  radnym  głos,  wójtowi  Pan  zabierał  głos  i  to  było  dobrze.  Obrażał  Pan 
ludzi,  wszystkich  obrażał  pisząc,  że  gdyby  głupota  miała  skrzydła,  to  mnie 
utwierdza w przekonaniu,  że Pan służył  w lotnictwie.
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  ja  przychodzę  na  sesję 
jako  mieszkaniec  gminy,  żeby  usłyszeć  coś  co  się  tutaj  dzieje,  coś  o  ludziach  a  
nie ciągle  polityka.  Ja naprawdę ostatni  raz jestem i dziękuje,  do widzenia.
Radny  Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  chciałem  zabrać  głos  w  ważnej  sprawie, 
chciałem  mieszkańcom  gminy  przekazać  ważną  informację,  wiem,  że  już  się 
dowiedzieliście  odnośnie  przebudowy  całej  miejscowości  Kiersztanowo.  Wczoraj  
została  podpisana  umowa  na  kwotę  1.140  tys .  zł ,  przy  dofinansowaniu  z  gminy 
200  tys.  zł .  Dziękuję  radnym,  bo  to  jest  kolejny  etap  przebudowy  dróg  na  naszej  
gminie.  Kolejny  etap  pozwoli  mieszkańcom  poprawić  warunki  życia,  
bezpieczeństwo  i  kolejny  etap  naszej  współpracy  z  Panem  Starostą,  bo  jak  
przypomnę,  wcześniej  zrobiliśmy  Mielno,  przebudowaliśmy  Zybułtowo,  przy 
współpracy  przebudowaliśmy  częściowo  drogi  pomiędzy  Glądami  a  Dylewem, 
miejscowość  Szczepankowo.  Jest  na  ukończeniu  chodnik  w  miejscowości 
Łodwigowo,  wcześniej  został  ukończony  w  miejscowości  Szczepankowo.  Te 
chodniki  na  pewno  przyczynią  się  do  poprawy  bezpieczeństwa  mieszkańców  tej 
wsi.  Ta  inwestycja  będzie  najwiekszą  inwestycją  w  tej  kadencj i  na  kwotę  1.140 
tys.  zł .  Wygrała  f irma  z  Łomży.  Wykonanie  uinwestycj i  do  końca  września. 
Myślę,  że  lada  chwila  zobaczymy  ich  na  placu  budowy.  Przekazanie  placu 
budowy  nastapi  w  najbliższych  dniach.  Oczywiście  w  tą  inwestycję  był  bardzo 
zaangażowany  radny  i  Pani  sołtys.  Wszyscy  macie  udział ,  bo  przyczynil iście  się  
jako gmina do tej  inwestycj i .  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  to  co  Pan  sołtys  zgłosił ,  te  18  punktów  porządku 
dzisiejszej  sesj i  to  jest  wynik  tego,  że do tej  pory nie  zostały zwołane dwie sesje,  
które  były  wcześniej  zaplanowane.  Nie  wiem  z  czego  to  wynika,  ale  ja  mogę  się  
domyślać.  Przemyślenia  swoje  pozostawię  sobie.  Natomiast  wpisywanie  do 
porządku  sesj i  punktów dotyczących  sprawozdania  GOK  i  sprawozdania  Gminnej  
Biblioteki  Publicznej  w  Gierzwałdzie  wiedząc,  że  przedstawiciele  tych  instytucj i  
nie  będą,  bo  są  poza  terenem gminy,  to  jest  po  prostu  unikanie  dyskusj i  na  temat 
funkcjonowania  tych  placówek.  Świadomie  żeście  to  zrobili ,  żeby  temat  został 
odfajkowany,  żeby  już  do  tego  tematu  nie  wracać.  Na  pytania,  które  można  by 
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zadać  na  temat  funkcjonowania  GOK  i  biblioteki,  mogliby  odpowiedzieć  ludzie  
kompetentni.  
Przrewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – odnośnie tego
co Pan przed chwilą  mówił,  proszę zapoznać się  z protokółem z komisj i
wczorajszej  jak był  przyjmowany porządek komisj i .  Ja zgłaszałem to akurat.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  proszę  mi  powiedzieć  jaki 
był  sens umieszczania  tego w porządku?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  zgłaszałem  żeby 
tego nie  było.
Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  druga  sprawa,  którą  chciałem zasygnalizować.  Kto 
jest  właścicielem  gruntu  na  którym  jest  plaża  i  ogród  terapeutyczny?  Ten  teren 
odgrodzony słupkami  od pozostałej  części  terenu nad jeziorem?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – oczywiście  Spółka „Wody Polskie”.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  proszę  mi  powiedzieć,  kto  wydał  zgodę,  czy  też 
weźmie  na  siebie  to,  że  tam  jest  łańcuch,  którego  nie  można  pokonać,  który  
utrudnia czy wręcz uniemożliwia  dostęp do linii  brzegowej?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jaki  łańcuch?
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  łańcuch  między  słupkami  zamykający  zjazd  do 
zwodowania łódki.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – jest  bar  na miejscu,  w barze znajduje się klucz.
Osoba,  która  odpowiada  za  to,  żeby  osoby  przypadkowe,  szczególnie  z 
rejestracjami  warszawskimi   nie  wjeżdżały.  Tam  są  dwa  takie  ślady  do 
wodowania.  Ja  już  dwukrotnie  miałem  starcie.  Złożyłem  jedno  na  policję 
doniesienie.  Przyjeżdżają  i  zjeżdżają  na  dół.  Każdy  kto  chce  skorzystać,  
przyjedzie  ze  sprzętem  pływającym  zgłasza  się  do  Pana  Rólki  bądż  do  
przedstawiciela  gospodarki  komunalnej  i  może  sobie  w  każdej  chwili  łódź 
zwodować  i  przycumować  przy  nowo  wyremontowanych  jeszcze  dwóch 
pomostach,  które też służą mieszkańcom całej  gminy.
My pracujemy od roku 2015.  2016 rok  to  był  pierwszy budżet  który  mieliśmy i  w 
tym  czasie  miel iśmy  zadłużenia  6.911.640,-  zł .  W 2016  na  koniec  roku  mieliśmy 
7.595  tys.  zł  a  w  2017  7.500  tys .  zł  coś  tam,  bo  ostatnią  ratę  teraz  płacimy.  
Zadłużenie  nasze  nie  wzrasta.  Nie  rozumiem,  że  ludzie  którzy  nie  maja  pojęcia  o  
tym  co  mówiłem,  nie  wiedzą,  że  jak  się  korzysta  z  dofinansowania  unijnego,  to 
wszystko  musi  przejść  przez  Bank  Gospodarstwa  Krajowego.  Teraz  będziemy 
musiel i  wziąć  kredyt  w  banku.  Inaczej  nie  ma  finansowania.  Kredyt  z  BGK  na 
sfinansowanie  drogi  w Domkowie,  to  będzie  3  mln  zł  i  na  kanalizację.  To  będzie  
5  mln  zł .  Te  5  mln  zł  dodać  do  tego,  co  się  nie  l iczy  do  zadłużenia  ogólnego,  
znowu boleści  wyjdą  i  jakiś  idiota  napisze,  że  gmina  ma  zadłużenia  15  mln  zł .  O 
to  chodzi,  tak  działa  propaganda  zniechęcająca,  nie  prawdziwa.  Przecież  można 
zapytać,  można  porównać,  bo  budżet  jest  umieszczony  w  BIP.  Budżet  każdy  z 
radnych  dostaje.  To  nie  jest  tajemnicą.  Zamieszczanie  takich  informacji  jest 
niepotrzebne.  Niepokoi  mnie  jedna  rzecz,  że  nie  o  wysokość  zadłużenia  chodzi,  
ale  o  ten  tzw,  współczynnik  243,  który  uniemożliwia  nam  dalsze  zaciąganie 
kredytów  z  tego  tytułu,  że  tam  jest  s tosunek  dochodów  bieżących  do  wydatków 
bieżących  powiększoznych  o  nadwyżkę  budżetową  i  pieniądze  ze  sprzedaży.  To 
jest  taki  rygiel ,  który  nam  uniemożliwia  dalsze  finansowanie.  Uważam,  że 
powinniśmy  dalej  z  budżetu  unijnego  korzystać  dopóki  takie  możliwości  mamy.  
Ministerstwo  Finansów  pracuje  nad  tym  jak  to  przekształcić,  żeby  samorządy 
mogły  to  w  sposób  bardziej  wydajny  wykorzystywać.  A  na  dzisiaj  możecie  sobie 
Pństwo  zapisać  gdzieś  tam 7.450 tys .  zł  zadłużenia  a  do  końca  roku  będzie  około 
7 mln zł .  Od czterech prawie lat  nie zmienia się.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  ja  mam  pytanie  w  sprawie  tych  wiat 
przystankowych?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – teraz już można robić.
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Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – już zamówione są.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – kwestia  ludzi,  dokończyliśmy tą  strażnicę.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  trzeba  wylać  podstawę.  Miejsce  jest 
wybrane  jedno i  drugie.  To są takie  większe.
Radna  –  Pani  Małgorzata  Kamińska  –  jeżeli  chodzi  o  te  małe  granty  sołeckie, 
to zgłoszenie poszło?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zawsze  zgłaszamy.  Chciałem  poinformować  że 
powstanie  w  Mielnie  Zakład  Hodowli  Roślin  i  Nasiennictwa  Oddział  w Bartążku.  
Daleko  są  posunięte  rozmowy.  Decyzja  o  warunkach  zabudowy  wydana,  na 
przeciwko  bloków  w  Mielnie.  To  co  się  da  u  nas  zrobić,  pomijając  to,  że  jest  
teren  historycznie  chroniony,  chroniony  przyrodniczo,  to  się  robi.  Będzie  to  
dosyć  duży  zakład.  Na  pewno  odpowiednio  wykształceni  ludzie  znajdą  miejsce 
pracy  a  myślę,  że  w  Mielnie  po  byłej  Stacj i  Hodowli  Roślin  tacy  ludzie  się 
znajdą.  Jest  to  duże  przedsięwzięcie.  Do  końca  maja  mam  się  spotkać  z  
przedstawicielem,  który to będzie realizował.  
Radna  –  Iwona  Stanka  –  te  wiaty  to  są  przystanki,  które  mają  być  stawiane? 
Koło 15 lipca mieliśmy wymienić  przystanek koło Pól Grunwaldzkich.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – zamówimy.
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  –  chciałem  podziękować  radzie  i  wójtowi  i 
powiatowemu  naszemu  radnemu,  że  mamy  chodnik  w  pozostałej  części  wioski.  
Mamy dużo bezpieczniej  teraz,  można przejść pod samą szkołę.  Mają dzieci
bezpieczniej .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  cieszy  mnie  głos  uznania,  bo  robi  się  po  to, 
żeby być  chwalonym,  docenianym.
Mam  dwa  dokumenty  postanowienia:  Samorządoiwe  Kolegium  Odwoławcze 
postanawia  wykazać,  że  Wójt  Gminy  Grunwald  jako  organ  rozpatrujący  wniosek 
Pana  Ryszarda  Bali  o  udostępnieniu  informacji  publicznej  nie  dopuścił  s ię  
bezczynności.  Drugi  też  – wskazać,  że  Wójt  Gminy nie  dopuścił  s ię  bezczynności  
w  rozpatrywaniu  wniosku.  To  są  dwa,  trzeci  w  drodze.  Takich  dokumentów 
podejrzewam  będzie  więcej .  Jest  pracownik  który  czuwa  nad  tym  i  jest  jeszcze  
radca prawny,  który myśli ,  żeby takich rzeczy nie  było.  
Sołtys  –  Pan  Zygmunt  Mioskowski   -  czy  równiarka  do  nas  przyjdzie  w  tym 
miesiącu?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  jest  na miejscu wyłoniony wykonawca.  Trzeba  z 
nim rozmawiać  i  z Panem Arturem Wilczkiem.  Chodzi o kwestię  kasy?
Sołtys – Pan Zygmunt Mioskowski – kto to jest?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  Pan  Wasilewski  z  Łodwigowa,  który  równiarką 
tam prace prowadzi  i  prowadzi  bardzo dobrze te drogi.
Sołtys  –  Pan  Zygmunt  Mioskowski  –  czy  droga  z  Rychnowa  do  Gierzwałdu 
będzie skończona?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  tak,  tutaj  robią  Strabag  i  Budimex.  Jest  umowa 
podpisana  i  na  połowę.  Do  końca  maja  ma  zrobić  Budimex  swoją  część   plus 
generalny  remont  drogi  Stębark  -  Frygnowo.  To  ma  zrobić  Budimex.  Nie  wiem 
czy do końca maja się wyrobią.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  panie  przewodniczący  wydaje  się,  że   pan  nie 
zauważa  teg,  że  się  zgłaszam do  zabranie  głosu.  Kilka  razy  się  zgłaszałem  a  pan 
ucieka  wzrokiem z  mojego  kierunku .  Chciałbym  wrócić  do  tego  łańcucha  i  plaży. 
Ja  w  ubiegły  piątek  próbowałem  zjechać  tam  łódką  około  godziny  dziewiątej .  
Tam  nie  ma  żywego  ducha.  W  pewnym  momencie  nawet  pomyślałem  sobie,  że 
klucz może znajduje się w hangarze na sprzęt  pływający.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  nie mam klucza.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  później  to  mi  przeszło,  ale  przez  chwilę  taką  myśl 
miałem.  Żadnej  informacji  nie  ma.  Albo  Pan  ten  łańcuch  usunie  albo  ja  zgłoszę 
odpowiednim organom, że zagrodził  Pan dostęp do jeziora.
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Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – organ jest  tutaj .  
Radny – Pan Ryszard Bala –  pan nie  jest  kompetentny w tej  sprawie.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk –  Powieszę tabliczkę  z  informacją  gdzie  ten  klucz 
się znajduje,  bo korzysta  nie  tylko  Pan. Z tego klucza korzysta  bardzo dużo ludzi.  
Do  mnie  również  się  zgłosil i ,  ci  którzy  widzieli  te  naruszenie  prawa.  Jest  znak  
„zakaz  wjazdu”  to  wjeżdżają.  Nawet  mieszkańcy  Mielna  nie  przestrzegają  tego 
znaku.  Ja  zwracam  wielokrotnie  uwagę,  że  nie  parkuj  na  drodze,  masz  parking 
dalej ,  niestety  jak  grochem  o  ścianę.  Dlatego  też  trzeba  takie  radykalne  metody  
stosować.   Jeżeli  nie  przestrzega  się znaku „zakazu wjazdu” z  dwiema strzałkami,  
w  dół  się  wjeżdża  samochodem,  no  to  trzeba  znaleźć  jakąś  inną  metodę.  Policja 
nie  postawi  tam  strażnika,  który  będzie  cały  dzień  warował  przy  tym  znaku  i  
patrzył  czy ktoś zjedzie  czy nie zjedzie.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Pan  może  albo  sam  oznakować,  tak  jak  to  jest 
zrobione,   albo  zgłosić  się  do  Starosty.  Natomiast  Pan  jako  nawet  organ  nie  ma 
prawa  wieszać  łańcucha,  tym  bardziej ,  że  gdybym  chciał  na  przykład  o  czwartej  
rano  zjechać  tam  łódką,  to  gdzie  będę  szukał  tego  klucznika,  który  ma  mi  ten  
łańcuch otworzyć.  Trochę logiki  Panie Kacprzyk.
Wójt  –  Pan Henryk  Kacprzyk –  widziałem Pana  łódkę.  Pan między  słupkami  by 
się zmieścił .
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  czy  jesteśmy  w  punkcie 
wolne wnioski?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  wolne  wnioski  i 
zapytania.
Sołtys – Pan Karol  Duda – z tego co wiem, to  Pan Rólka ma klucz do tablicy
informacyjnej .  Jak już mówimy o oświetleniu na ośrodku, to proszę nie
przeinaczać.  To  był  pierwszy  fundusz  sołecki.  Ja  uważam  i  wtedy  uważałem,  że 
ważniejsze  są  dzieci.  Zrobiliśmy  plac  zabaw  w  Tymawie  z  tych  pieniążków. 
Zrobiliśmy  wiatę  przystankową  na   Ominie.  Dalej  uważam,  że  dzieci  są 
ważniejsze  niż  warszawka.  I lu  tam  mieszka  mieszkańców  tak  naprawdę,  Pan  jest  
tylko.
Radny Powiatu – Pan Jan Kacprzyk –  ja mieszkam.
Sołtys – Pan Karol  Duda – dwóch Kacprzyków.
Radny Powiatu  –  Pan  Jan Kacprzyk  –  Pan jako  sołtys  nie  ma  zielonego  pojęcia 
i lu  mieszkańców  sołectwa  tam  mieszka.  Chodzą  dzieci  wieczorami  gdy  wracają 
znad  jeziora.  Teren  z  tej  górki  jest  nieoświetlony  a  jeżdżą  samochody,  nie 
przestrzegaja  przepisów.  Jak  tam  się  stanie  wypadek,  to  Pan  będzie 
współodpowiedzialny.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matusewski  –  bardzo  proszę  o 
przeniesienie  dyskusj i  na zebranie wiejskie.

Ad  pkt  17.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
przechodzimy do następnego punktu – interpelacje  i  zapytania.
Na ostatniej  sesj i  w tym punkcie padły dwa zapytania:  będę czytał  w skrócie.
„Wniosek o nakazanie niezwłocznego uzupełnienia  odpowiedzi.”
           „W odpowiedzi  na  Pana  wniosek  o  niezwłoczne  uzupełnienie  odpowiedzi 
na  zadane  pytania  w  piśmie  z  dnia  5  marca  2018  roku  wystąpiłem  do  Wójta 
Gminy  Grunwald  o  niepokrętne  uzupełnienie  odpowiedzi  na  zadane  przez  Pana 
pytania.
              Wójt  Gminy  Grunwald  poinformował  mnie,  że  odpowiedź  została  
udzielona  w  dniu  20.03.2018  roku,  z  której  wynika,  że  zagadnienia  w  nich 
zawarte  w  sposób  wyczerpujący  zostały  wyjaśnione  i  ponowna  odpowiedź  nie 
wymaga już uzupełnienia.”
Następne pismo było  do mnie  w sprawie nie przedstawienia  petycj i .  
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   ”Od  kilku  miesięcy  próbuję  dowiedzieć  się  od  Pana,  jakie  czynności  zostały 
przez  Pana  i  radę  podjęte  w  sprawie  petycj i ,  które  we  wrześniu  2017  roku 
mieszkańcy  gminy  skierowali  do  rady.  Do  tej  pory  rada  nie  została  zapoznana  z  
treścią  tych  petycj i .  Nie  uzyskałem  żadnej  konkretnej  odpowiedzi  na  temat  Pana 
działań w tej  sprawie.  
Ustawa  o  petycjach  zobowiązuje  adresata  do  udzielenia  odpowiedzi  na  złożone  
petycje  nie  później  niż  w terminie  3  miesięcy  od  dnia  jej  złożenia.  Minęło  ponad 
6 miesięcy a z  Pana strony nie  ma żadnej  reakcj i .
Przewodniczący  rady  organizuje  pracę  rady,  ustala  porządek  obrad  i  ma  prawo  w 
tym  porządku  umieścić  te  zagadnienia  i  problemy,  które  wynikają  z  bieżących  
sytuacj i .  W  sprawie  odpowiedzi  na  petycje  Pan  nie  zrobił  nic.  Zignorował  Pan 
głos  obywateli .  Zlekceważył  Pan  problemy,  z  którymi  mieszkańcy  naszej  gminy 
do rady się zwracali .
         Składając  ślubowanie  deklarował  Pan  wierność  Konstytucj i  i  prawu  
Rzeczypospolitej .  Ślubował Pan obowiązki  radnego sprawować godnie,  rzetelnie  i  
uczciwie,  mając  na  względzie  dobro  gminy i  jej  mieszkańców.  I  temu  ślubowaniu  
Pan  się  sprzeniewierzył.  Stronniczość,  brak  obiektywizmu  i  brak  poszanowania  
dla obowiązującego prawa są wyraźnie  widoczne w Pana działaniach.
        Oczekuje  od  Pana  wyjaśnień  w  sprawie  przyczyn  nieprzestrzegania  
obowiązującego prawa dotyczącego petycj i  złożonych  przez mieszkańców .”
             „W odpowiedzi  na  Pana  pismo informuję,  że  petycje  i  pisma  kierowane 
do  Rady  Gminy  są  odczytywane  na  komisjach  lub  na  sesjach  Rady  Gminy.  
Wspomniana  przez  Pana  petycja  nie  została  odczytana,  gdyż  sprawa  w  niej 
zawarta  była  rozpatrywana  na  komisjach,  w  sprawie  tej  sam  Pan  zabierał  głos. 
Wydało  mi  się  logiczne,  że nie  ma sensu powielania  tego samego zagadnienia  nad  
którym  radni  już  dyskutowali .  Petycja  została  przekazana  jako  wniosek  do 
budżetu.  Natomiast  odpowiedzi  na Pana petycję  w formie pisemnej  udzieli ł  Wójt i  
w  tym  przypadku  również  uznałem,  że  odpowiedź  byłaby  powielaniem 
kierowanych  do mnie zapytań.
                Dziwi  mnie  fakt,  że  przypisuje  mi  Pan  cechy,  którymi  sam  się  Pan  
wykazał  będąc Przewodniczącym Rady oraz radnym.  Ciągłe pretensje i  zarzucanie 
innym  winy  nie  jest  dbałością  o  dobro  gminy,  a  jedynie  wywoływaniem 
konfliktów, w których kreuje się Pan na pokrzywdzonego.
                Zwracam się  do  Pana  z  apelem o  pracę  dla  dobra  gminy,  a  nie  ciągłe  
negowanie  wszystkich  działan  podejmowanych  w  gminie  i  doszukiwania  się 
nieprawidłowości.
Stare przysłowie  mówi:  „Nie sądź innych według siebie”.
Z poważaniem Przewodniczący Rady Gminy.
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  pierwsza  sprawa  Panie  Przewodniczący  –  odczytał 
Pan  mój  wniosek  o  nakazanie  niezwłocznego  uzupełnienia  odpowiedzi.  Z  jaką 
datą  jest  ten wniosek?
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  Mielno,  dnia  29 
marca.
Radny – Pan Ryszard Bala –
„Pan Sławomir  Matuszewski
Wniosek o nakazanie  niezwłocznego uzupełnienia  odpowiedzi.
W dniu 31 stycznia złożyłem interpelację  zawierającą następujące pytania:
1.  Jakie kontrole  zarządcze  w 2017 roku nakazał  i  przeprowadził  Henryk
    Kacprzyk w podległych mu komórkach organizacyjnych i  instytucjach
    gminnych?
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2. Jakie były  główne zalecenia wynikające z  ustaleń i  wniosków pokontrolnych?
3. Jakie kontrole  w komórkach organizacyjnych  i  instytucjach  gminnych
    przeprowadziły w 2017 roku uprawnione do tego organy zewnętrzne?
4. Jaki był  zakres  tych  kontroli ,  jakich podmiotów i  osób dotyczyły?
5. Jakie były  główne ustalenia  i  zalecenia  oraz jak je zrealizowano?”
W piśmie  z  15  lutego  2018  roku  nie  ma  pełnej  odpowiedzi  na  pytanie,  jakie  były  
główne  zalecenia  i  ustalenia  oraz  jak  je  zrealizowano.  Ja  przypomnę  Państwu 
odpowiedź  z  15  marca  wójt  napisał  –  zalecenia  zrealizowano  zgodnie  z 
harmonogramem.  Stwierdzenie  –  „zalecenia  wykonano  zgodnie  z 
harmonogramem”  lub  też  „zalecenia  zostały  wykonane  zgodnie  z  informacją 
pokontrolną”  nie  wyczerpują  Panie  Przewodniczący treści  zagadnień  zawartych  w 
tym  pytaniu,  bo  pytanie  brzmiało  -  przypomnę  –  jakie  były  główne  ustalenia  i 
zalecenia.  Mając  na  uwadze  jawność  działań  organu  wykonawczego  i  instytucj i  
gminnych  żądam  od  Pana  Przewodniczącego  Gminy  Grunwald  zdecydowanego 
działania  w  sprawie  i  nakazania  niezwłocznego  uzupełnienia  odpowiedzi  na 
zadane pytania.  Dokumenty proszę przesłać na powyższy adres pocztowy.
 
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  do  tego  co  było, 
to  moje  działania  polegały na  tym,  ja  się  zwracałem o  udostępnienie.  Pani  Bronia  
jest  świadkiem,  że  nawet  użyłem  przymusu  bezpośredniego  w  stosunku  do 
sekretarza,  takie  odpowiedzi  niestety dostaję.  
Radny  Pan  –  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący  to  jest  dla  mnie 
wystarczająca  odpowiedź  i  potwierdzenie  tego,  że  mam  złożyć  kolejną  skargę  na  
to,  że  wójt  nie  odpowiada  na  zadane  w  interpelacj i  pytania.  Ja  rozumiem,  że  to  
jest  wskazówka.
Interpelacja  z dnia dzisiejszego – z 16 maja w sprawie projektów.
        „Działalność  inwestycyjna  w  powiązaniu  z  realnymi  możliwościami  
finansowymi  należy  do  kluczowych  obszarów funkcjonowania  gminy.  Planowanie 
inwestycj i  powinno  odbywać  się  w  oparciu  o  rzetelnie  i  wiarygodnie  opracowane 
dokumenty  strategicznych,  wieloletnich  programów  rozwoju  gminy.  Zadania 
inwestycyjne,  które  planuje  się  realizować  w  określonej  perspektywie  czasowej 
powinny  być  poprzedzone  gruntowną  analizą  potrzeb  oraz  oceną  możliwości  
f inansowych  opartych  o  środki  własne  jak  i  realnie  oszacowane  możliwości  
pozyskania  środków pochodzących ze źródeł zewnętrznych.
                 Obserwując działania  i  wypowiedzi  wójta  gminy Grunwald w zakresie  
zamawiania  kolejnych  projektów  przedsięwzięć  inwestycyjnych,  na  podstawie 
§ 37  ust .  1  –  3  statutu  gminy  zwracam  się  z  interpelacją  i  proszę  o  udzielenie  
odpowiedzi  na następujące pytania:
1.  Jakie projekty infrastruktury:
-  kulturalnej ;
-  oświatowej;
-  drogowej;
-  energetycznej ;
-  wodno-kanalizacyjnej ;
-  sportowej
posiada  gmina  Grunwald,  których  opracowanie  zleciła,  a  które  nie  zostały 
zrealizowane?
2. Jaki jest  przewidywany termin realizacj i  poszczególnych projektów?”
Gwoli  wyjaśnienia  –  jakie  projekty  gmina  posiada?  Chodzi  o  projekt  w  formie  
fizycznej ,  papierowej ,  np.  projekt  boiska,  placu  zabaw czy  czegokolwiek,  a  które  
nie  zostały zrealizowane.  W tym sensie,  że to co jest  w tym projekcie,  nie  zostało  
zrealizowane w rzeczywistości,  żeby uniknąć dodatkowych pytań.  
Jeszcze dwa zapytania  na podstawie § 38 skierowane do wójta.
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1.  Dlaczego  nie  zostały  zamieszczone  na  stronie  BIP  wszystkie  petycje 
złożone we wrześniu?

Zamieścił  Pan  jedną  petycję  i  o  jednej  Pan  mówił.  Wczoraj  co  prawda  na 
posiedzeniu  komisj i  wymknęło  się  Panu, że były  dwie petycje,  ale  szybko się  Pan 
zreflektował  i  o  tej  drugiej  petycj i  nie  chce  Pan mówić.  Podejrzewam,  że  się  Pan 
wstydzi  tego, co Pan napisał  w odpowiedzi  do mieszkańców.  W odpowiedzi  na tą  
drugą  petycję,  w  której  chodziło  o  odprowadzenie  wody  z  zalewanego  chodnika 
przy blokach.  Pisze Pan tak;
„Niezrozumiałe  jest  dla  mnie  zachowanie  sołtysa  i  radnego,  którzy biorą  udział  w 
sesjach  rady  Gminy  Grunwald.  Doskonale  wiedzą  na  co  są  przeznaczone  środki  z  
budżetu  gminy.  Radny  bierze  nawet  udział  w  zatwierdzaniu  budżetu.  Następnie  
chodzą  po  domach  zbierając  podpisy,  stwarzają  wrażenie,  że  to  wójt  nie  chce  
wykonać określonego zadania.”
Panie  Wójcie  wiele  razy  Pan  kłamał.  Ja  to  wiele  razy  tutaj  podkreślałem.  A  to 
jest  również kłamstwo,  skierowane do tych  osób, które tą petycję  podpisały.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  radni  siedzą  na  sali  i  radni  wiedzą,  że  radny 
Bala  brał  udział  w  uzgadnianiu  budżetu.  W  budżecie  są  zamieszczone  środki  na 
wykonanie  konkretnych  przedsięwzięć.  Doskonale  wie,  że  głosował  za  budżetem,  
nie  zawsze  głosował,  przeważnie  głosował  przeciw,  ale  rada  głosowała  za 
przyjęciem  budżetu  i  chodzenie  później  do  mieszkańców  i  wskazywanie,  że  wójt 
ma  wykonać  coś,  na  co  nie  ma  w  budżecie  pieniędzy,  to  jak  wskazywanie,  żeby 
zrobił  to  ze  swoich  środków.  Myślę,  że  można  by  tłumaczyć  tutaj  i  pół  dnia  a 
radny  i  tak  nie  zrozumie.  Ja  bardziej  na  konkretne  pytania  chcę  odpowiedzieć.  
Musieliśmy  tłumaczyć  się,  że  nie  jesteśmy  wielbłądami,  bo  ktoś  napisał,  o  czym 
wspomniałem  na  komisjach,  napisał  pisma  dwa,  jedno  do  Kuratorium  Oświaty  i 
Wychowania,  drugie  do  Urzędu  Marszałkowskiego  dotyczące  przedszkola  w 
Mielnie.  Pisma  konkretnie  skierowane  na  l ikwidację  tego  przedszkola  czy  na 
pozbawienie gminy środków przeznaczonych na te przedszkola plus wskazanie,  że 
nie  były  one  zgodnie  z  przepisami  założone,  czy  funkcjonują  zgodnie  z  
przepisami.
Uzyskałem  odpowiedź,  bo  też  w  ramach  dostępu  do  informacji  publicznej  
dostałem  odpowiedź,  że  podpisał  te  oba  pisma  Pan  Tański.  Nie  podejrzewam  go,  
że  to  podpisał  Pan  Tański.  Nie  ma  go  dzisiaj ,  bo  chciałem  go  zapytać.  Pan  wie  
kto  to  napisał  i  na  pewno  wiedzą  jeszcze  niektóre  osoby.  Ja  się  pytam,  jaki 
interes  jest  w  tym,  żeby  w  własne  gniazdo  robić.  Mieszkańcom Mielna  z  którego 
został  Pan  wybrany  i  te  osoby  które  funkcjonują  chcieć  zabrać  i  po  prostu 
zlikwidować  przedszkole  w  miejscowości  Mielno.  Może  się  Pan  śmiać,  ale 
wszyscy  wiedzą  na  tej  sali ,  przecież  to  nie  napisał  Pan  Tański.  To  pismo 
zamieszczone  na  Pana  blogu  do  wiadomości  wskazują  w  jakim  celu  są  pisane  te  
donosy,  bo  nazwę  to  donosami  do  Kuratorium  Oświaty  i  Wychowania  i  Urzędu 
Marszałkowskiego.  Skutecznie  już  kilkukrotnie  pozbawiliście  gminę  poważnych 
pieniędzy.  Ja  nie  mówię  tu  nazwiskami,  ale  ogólnie  pozbawiliście.  Ja  jestem  w 
stanie  to  wyliczyć.  Straty  gmina  poniosła  naprawdę  nie  wąskie.  Pieniądze,  które 
można  by  uzyskać,  głupim  pytaniem,  jakimś  takim  wskazywaniem,  że  to  jest  
nieprawidłowe,  została  gmina  pozbawiona.  Ale  to,  to  już  przekroczyło  wszelkie 
granice  współżycia  społecznego.  W  miejscu  gdzie  się  mieszka,  chcieć  skasować 
przedszkole.  
Radny – Pan Ryszard Bala – Panie Wójcie  ja chciałbym mieć taką moc,  jaką Pan 
mi  przypisuje.  Ja  chciałbym  móc  sprawić,  że  to  co  mi  się  nie  podoba,  zostaje  
naprawione.  To  o  czym  Pan  mówi  –  sprawa  dotycząca  przedszkola  -  jeżeli  w  tym 
przedszkolu  wszystko  funkcjonuje  zgodnie  z  prawem,  to  kto  może  Panu zabrać  to 
przedszkole,  kto  może  to  przedszkole  zamknąć,  kto  może  zgłosić  wniosek  o 
naruszenie  dyscypliny  finansów  publicznych.  Nikt  tego  nie  może  zrobić,  jeżeli  
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działa  Pan  zgodnie  z  prawem.  W naszym  kraju  obowiązuje  prawo.  Ja  mam  prawo 
do tego, żeby pisać.  Pan ma obowiązek,  żeby na moje pismo odpowiadać.  
Co  do  tej  odpowiedzi,  którą  Pan  przesłał  mieszkańcom,  po  raz  drugi  występując 
tutaj  przed  chwilą  potwierdził  Pan swoje  kłamstwo.  Ja  z  żadną  petycją  do  nikogo  
nie  chodziłem.   To  samo  dotyczy  sołtysa.  Pan  rozpowszechnia  takie  kłamstwa,  w 
związku z tym może się  Pan zdziwić pewnego pięknego poranka.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  otóż  na  sesj i 
bodajże  w  maju  Pan  nazwał  wójta  kłamcą,  teraz  Pan  twierdzi,  że  wójt  kłamie.  
Doszliśmy  do  pewnego  paradoksu  i  nie  wiem,  czy  jak  wójt  jest  kłamcą  i  kłamie,  
to mówi prawdę czy kłamie.  
Radny – Pan Ryszard Bala – bardzo zawiłe  pytanie.
Przewodniczący Rady Gminy - Pan Sławomir Matuszewski – dlatego mówię,  że 
Pan twierdzi  że wójt  kłamie,  to  jak kłamca kłamie,  to mówi prawdę czy kłamie?
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  jeżeli  ktoś  kłamie  notorycznie,  to  jest  kłamcą. 
Taka jest  logika.  Nie wiem dlaczego pan tego nie  rozumie?  

Ad  pkt  18.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zamknął  L sesję Rady Gminy.

Protokołowała Przewodniczący Rady Gminy

Bronisława Warmińska Sławomir  Matuszewski
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